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Денис Ершов: Не 
искам повече Митко 
Събев за съдружник 
в „Петрол холдинг”

Подписано: Русия 
ще строи  
АЕЦ "Белене"

Потребителите 
търсят 
информация  
в интернет,  
но рядко 
пазаруват там 
Компании ▶ 12-13

Новини ▶ 8-9

Компании ▶ 13

Mr.Bricolage 
- пътят от 
хипермаркети 
до квартални 
магазини

„Булгартабак” 
излезе на 
18 млн. лв. 
печалба

КолКо е трудно 
да бъдеш прозрачен

Не са парите. Нито технологиите. Единствената причина да не виждаме 
онлайн информация за всеки похарчен лев на данъкоплатците е 

нежеланието на днешни и вчерашни управляващи  ▶ 4-5
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Печеливш
даниъл радклиф  

Губещ
калина илиева 

Даниъл Радклиф е най-богатият човек под 30 години във 
Великобритания, съобщава вестник Independent. Със-
тоянието на изпълнителя на ролята на Хари Потър във 
филмите по книгите на Джоан Роулинг възлиза на 45.7 млн. 
GBP, пише изданието. Неговите колеги от филмите за 
младия магьосник Ема Уотсън и Рупърт Гринт са на 3-то и 
4-то място в класацията.

▶ Висшият институт по техника и икономика в Берлин 
изпрати вчера писмо до образователното министерство 
у нас, с което потвърждава, че дипломата на бившия шеф 
на фонд “Земеделие” е фалшива. Документът не отгова-
рял на техните стандартни документи. От университе-
та са подали сигнал до прокуратурата в Берлин. Софий-
ската прокуратура също е сезирана.

▶

Мнения

По темата “Путин: 
Усилията на еС за либе-
рален енергиен пазар са 
обир”. Чудя се: Тези от ЕС 
не знаят КАЗАЧОК що е, а 
въвеждат разни правила и 
ограничения. 

Чета

По темата: “кириен-
ко призна за грешка при 
“Белене”, не изключва спи-
ране на проекта”. Оставе-
те му посудата, че и прес-
тилката дори - тази лъжи-
ца не е за нашите уста. 
Много бързо расте! 

Читател

По темата: “Такса “най-
лонови торбички” от 15 
ст. се въвежда от среда-
та на 2011 г.”. По-голям е 
проблемът с опаковките с 
фолио - кроасани, бонбони, 
вафли и т.н. Фолиото не се 
разгражда въобще! Какво 
правим? А махаме найлоно-
вите торбички, а остават 
другите опаковки. 

еколог

▶

▶

▶
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1 Хипермаркет “Темпо” 
стъпва в България. 
Сръбската компания 
“Делта Макси” ще 

вложи над 100 млн. лв. в раз-
витието на търговския 
формат

2 Галерия: Откриване 
на магазини “Лидл”

3Малките молове 
заложиха на нови 
пазарни форми. Вар-
ненският “Пфое мол” 

става аутлет, в София се 
чака първи сватбен мол

От неефективното 
към неизвестното

Реформи с неясни действия и 
неясен резултат. Така биха могли 
да се обобщят промените в закона 
за БАН, които превърнаха във 
война отношенията между про-
светния министър Сергей Игнатов 
и учените от академията. 

Идеята на реформата беше 
науката в България най-накрая 
да даде видим резултат. Засега 
обаче се сблъскваме с промени в 
закона, които не ни носят никаква 
сигурност дали някой ден тази 
цел ще бъде постигната.

Според Игнатов причина за 
зациклянето на науката у нас не 
са парите, а тяхното управление. 
Затова според него правилната 
стъпка е даването на пълна авто-
номност на институтите. Идеята 
не звучи никак лошо, напротив. 
Каква автономност обаче е тази, 
при която научните институти са 
подчинени пряко на образовател-
ния министър и на Министерския 
съвет? Отговорът е - “политиче-
ска”, което звучи като оксиморон. 
Предложението институтите да се 
самоуправляват и сами да избират 

директорите си звучи демокра-
тично. Начинът, по който това е 
разписано в закона обаче, изглеж-
да просто като прехвърляне на 
институтите от една шапка - Цен-
тралното управление на БАН, към 
друга - министерството. Ефектът 
от това упражнение е неясен.

Текстовете в закона, които уж 
целят да осъществят смелата 
реформа, поставят още много 
въпроси.
Например какво ще се случи със 
звената, които сега са в Централ-
ното управление на БАН - адми-
нистрация, правен отдел, който 
се занимава с патентно право и 
прочие. Вариантите не са много. 
Към всеки институт може да се 
сформират такива отдели, това 
обаче ще струва допълнителни 
средства. Друг вариант е с тези 
дейности да бъдат натоварени 

чиновниците в министерството, 
а третият - кадрите от Централно 
управление да минат на щат към 
институцията. Как точно ще бъде 
уреден този проблем от проекто-
закона, не става ясно, а би трябва-
ло да е ясно разписано.
И още един съществен въпрос. 
Как ще се разпределят парите 
между институтите, след като вече 
в проектозакона за републикан-
ския бюджет за 2011 г. са разче-
тени 59 млн. лв. за БАН? И на 
това питане новият закон не дава 
отговор. Министърът също мълчи.

БАН обаче не мълчи. Академи-
ята умело настрои обществото в 
своя полза, като се опря на наци-
оналните ценности. Учените не 
спират да напомнят, че БАН е сре-
дището на българската духовност 
и че идолът Васил Левски е дал 
последните си пари, за да открие 

книжовното дружество. Питам 
се само дали  Левски, който е 
известен с напредничавия си ум, 
щеше да желае българската наука 
да върви все в един и същ коловоз 
повече от 100 години. Или по-
скоро би казал: всяко статукво с 
времето си. 

За всички е ясно, че реформи 
трябва да има, но не такива, 
които се изразяват само в закри-
ване на институти и съкращаване 
на персонал. Трябва да се бръкне 
по-надълбоко, до същността на 
проблема. А проблемът не са 
академиците, нито науката, а 
политиката и управлението.
Накратко, идеите за промяна на 
статуквото на БАН и за по-до-
бро управление на средствата за 
наука са добри, но изпълнението 
куца. Ефектът от тях остава неиз-
вестен.  

коментар
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+0.60%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.31460 
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Българска народна банка

Sofix: 358.67 
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-0.15%
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Прокуратурата 
разследва бившия 
финансов директор 
на “Петрол”

Още 31 
държавни 
фирми 
ще бъдат 
продадени

Медии ▶ 17Компании ▶ 11

Новият 
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отлага за 
януари

Новини ▶ 7

Банките 
поискаха 
нов закон 
за интернет 
измамите

WikiLeaks - Теория 
на политическата 
разконспирация

Кой е следващият

Финансирането на Ирландия и Гърция може да се окаже малък детайл 
от историята по спасяването на еврото. Сега погледите са насочени към Пор-

тугалия, а най-мрачният сценарий включва и Испания  ▶ 4-5
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Фалшивата диплома на Калина 
Илиева е лош сигнал. Губим  

доверие в страната и навън. Без съмнение 
това ще доведе до много повече проверки

Подкрепа

1.47
млн. са били българските туристи през третото три-

месечие на годината. Броят на почивалите в чужбина се е 
увеличил с 20.9% и достига 205.1 хил., отчитат от НСИ

▶

 Меглена кунева, бивш еврокомисар

Български скандал 
по италиански
Медийни разкрития 
от двете страни 
нажежават 
италианско-
българската драма 
около филма 
„Сбогом, мамо!”  
на Мишел Бонев

Италианският филм „Сбо-
гом, мамо!” на българката 
Мишел Бонев (Драгомира 
Бонева) - режисьор, актри-
са и продуцент на филма, 
стана повод за истинска 
италианско-българска дра-
ма, а скандалът се обога-
тява с нови факти всеки 
ден. Последните разкрития 
на българските медии са, 
че лентата е неправомерно 
субсидирана от българския 
Национален филмов цен-
тър (НФЦ) с 300 000 лв., 
а на италианските пък - че 
филмът е закупен от теле-
визия РАИ за 1 млн. EUR 
вероятно под политически 
натиск. 

(не)правомерна  
субсидия
Субсидията от 300 хил. лв. 
от НФЦ е съвсем право-
мерна, заяви директорът 
на центъра Александър 
Донев. Ден по-рано ки-
нокритикът Антония Ко-
вачева, която е член на 
художествената комисия в 
центъра, каза, че лентата 
не е получила необходими-
те точки, за да бъде пред-
ложена за финансиране, но 
директорът има право по 
своя преценка да отпусне 
сумата и той го е напра-
вил. Донев пък твърди, че 
филмът „Сбогом, мамо!” е 
събрал необходимите точ-
ки на втори опит. 

Изказванията на Донев 

пред различните медии 
обаче са противоречиви, а 
новината за субсидирането 
на италианската продук-
ция, правомерно или не, 
предизвика гнева на ки-
ноиндустрията, тъй като 
темата с държавното фи-
нансиране за българското 
кино в последните години 
е болезнена. 

Скандал
Италианските медии пък 
разкриха, че лентата е за-
купена през 2009 г. от теле-
визия РАИ за 1 млн.  EUR. 
Бившият административен 
директор на РАИ твърди, че 
натискът е бил от върхове-
те на властта, тъй като е 
имало споразумение на ни-
во министри за съвместни 
българо-италиански про-
дукции. 

Италианските медии оп-
ределиха Мишел Бонев 
като протеже на италиан-
ския премиер Силвио Бер-
лускони. Те твърдят още, че 
специално за нея била съз-
дадена и наградата Action 
for women на Съвета на 
Европа.

Скандалът започна с по-
сещението на българска 
делегация начело с минис-
търа на културата Вежди 
Рашидов на кинофестива-
ла във Венеция. Медий-
но разследване показа, че 
разточителните разходи 
по пътуването на стойност  
400 000 EUR са били плате-
ни от италианската фирма 
на Бонев „Романтика Ен-
търтейнмънт”. Така според 
мнозина министърът е на-
рушил етичния кодекс на 
лицата в изпълнителната 
власт. Засега няма обаче 
индикации някой от изпъл-
нителната власт у нас да 
споделя това мнение.

В броя четете още

Лошите кредити 
продължават 
да изяждат 
печалбите на 
банките

Пазари ▶ 11

Мартин Заимов,  
зам.-председател на Сто-
личния общински съвет

▶

Движението  
в София  
е важно  
за хората, а не за 
автомобилите

Интервю ▶ 18



Красен Станчев, председател на съвета на Института за пазарна икономика

Владимир Каролев, икономист, член на Столичния общински съвет

Марио Манджуков, директор "Бизнес развитие", "Технологика"

Подобна идея не е нова, за повече отчетност и прозрачност се 
говори още от времето на Любен Беров. Създаването на такава 
система е важно, защото в момента консолидираният бюджет е 
разпределен в абстрактни пера, а е важно къде точно са скрити 
парите за конкретни проекти като АЕЦ "Белене" например. Все 
пак правителството не харчи собствените си пари, на него са му 
предоставени определени задачи от страна на гражданите. Ако 
има такава информация, данъкоплатците ще знаят дали 
предоставените задачи се изпълняват рационално.

Данъкоплатците ще 
знаят дали поставените 
задачи се изпълняват

Създаването на такава система е добра идея, като размерът на 
вписваните разходи у нас трябва да е доста по-нисък, разбира се. 
На практика обаче не вярвам сегашният политически елит да се 
съгласи на нещо такова. Един такъв сайт ще намали 
възможностите за корупция и ще увеличи публичния натиск от 
страна на активни граждани, журналисти и други върху 
управлението. Корупцията намалява, когато податливите на 
корупция знаят, че има възможност да бъдат разкрити. Дори да 
няма нищо черно на бяло, ако една компания постоянно печели 
конкурси, това лесно ще може да се установи през подобна 
система.

Един такъв сайт ще 
намали възможностите 
за корупция Полити�

ческият 
елит няма 
да се 
съгласи

Създаването на такава система само по себе си не е сложно, 
стига да има откъде базата данни да взема информация. 
Конкретното решение зависи от възложението. Техническите 
проблеми при създаването на такава система идват от 
сложността на системите, които трябва да бъдат обвързани - ако 
различните ведомства използват различни платформи, това 
усложнява и изграждането на цялостната система. Цената също 
зависи от сложността на крайния продукт. Като цяло всичко 
зависи от желанието на институциите.

Всичко зависи 
от желанието на институциите
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Опозиционните партии ви-
наги настояват за по-голяма 
прозрачност на управление-
то, но ентусиазмът им обик-
новено изчезва, щом веднъж 
влязат в залите на властта. 
Изглежда, че на Запад поне 
една партия е решила да 
удържи на обещанията си. 
Само няколко месеца след 
встъпването си в длъжност 
новият министър-предсе-
дател на Великобритания 
Дейвид Камерън предприе 

мащабна кампания за уве-
личаване на прозрачността 
и отчетността на своето пра-
вителство. Една от първите и 
най-основни дейности в тази 
насока беше създаването на 
уебсайт, който има за цел да 
даде на британските гражда-
ни и данъкоплатци по-голя-
ма яснота относно месечната 
работа на управляващите и 
администрацията. В него ще 
бъдат записвани всички раз-
ходи, надхвърлящи 25 хил. 

GBP. Планът е повече от ам-
бициозен. Камерън обещава 
да отвори счетоводните кни-
ги на държавните монополи 
и да покани нови участници 
в засегнатите пазари. Следва 
да си зададем един въпрос - а 
кога и ние ще имаме нещо 
подобно?

Финансовата страна 
на въпроса
Да се захванем с основния 
въпрос - колко би струвала 

Не са парите. Нито технологиите. 
Единствената причина да не виждаме 
онлайн информация за всеки похарчен лев 
на данъкоплатците е нежеланието 
на днешни и вчерашни управляващи

с информация. Цялата тази 
система е изградена за около 
десет месеца и струва малко 
над 740 хил. лв. Естествено 
подобна платформа, обхва-
щаща всички държавни ин-
ституции, ще струва малко 
по-скъпо, особено ако вся-
ко от ведомствата използва 
различни интерфейси. “Це-
ната зависи от сложността 
на крайния продукт”, казва 
Марио Манджуков, дирек-
тор “Бизнес развитие” в IT 
компанията “Технологика”, 
която изгради системата на 
КРС. Тя обаче едва ли ще 
бъде баснословна предвид 
факта, че цялата информа-
ция вече е налична - Сметна-
та палата така и така събира 
всички документи. Остава 
само те да бъдат приведени 
в електронен вариант и пуб-
ликувани в мрежата. Що се 
отнася до времето за изра-
ботка, сайтът на британското 
правителство е създаден за 
по-малко от шест месеца, 
след като Камерън поема 

властта през май. 

Демократичен 
натиск
Ползите от създаването 
на подобен сайт нямат 
единствено парично изра-
жение. Отвореното пра-
вителство и прозрачната 
информация за разходите 
намаляват възможностите 
за корупция. “Корупцията 
намалява, когато податли-
вите хора знаят, че може 
да бъдат разкрити”, каз-
ва икономистът и член на 
Столичния общински съвет 
Владимир Каролев. База 
данни с разходите на дър-
жавните институции дават 
възможност за оказване на 
демократичен натиск върху 
народните избраници както 
от страна на гражданското 
общество, така и от стра-
на на медиите. Един от 
министрите в кабинета на 
Консервативната партия 
в Обединеното кралство, 
Франсис Мод, казва: “Ко-

КолКо е трудно 
да бъдеш прозрачен

една такава система? Преди 
една седмица Комисията за 
регулиране на съобщенията 
обяви създаването на нова 
информационна система, 
която да улесни работата 
на бизнеса с комисията, ка-
то пренесе голяма част от 
бумащината онлайн. През 
системата ще може да се 
извършват редица админи-
стративни услуги, а тя също 
така ще предоставя и дос-
тъп до различни регистри 



Красен Станчев, председател на съвета на Института за пазарна икономика

Владимир Каролев, икономист, член на Столичния общински съвет

Марио Манджуков, директор "Бизнес развитие", "Технологика"

Подобна идея не е нова, за повече отчетност и прозрачност се 
говори още от времето на Любен Беров. Създаването на такава 
система е важно, защото в момента консолидираният бюджет е 
разпределен в абстрактни пера, а е важно къде точно са скрити 
парите за конкретни проекти като АЕЦ "Белене" например. Все 
пак правителството не харчи собствените си пари, на него са му 
предоставени определени задачи от страна на гражданите. Ако 
има такава информация, данъкоплатците ще знаят дали 
предоставените задачи се изпълняват рационално.

Данъкоплатците ще 
знаят дали поставените 
задачи се изпълняват

Създаването на такава система е добра идея, като размерът на 
вписваните разходи у нас трябва да е доста по-нисък, разбира се. 
На практика обаче не вярвам сегашният политически елит да се 
съгласи на нещо такова. Един такъв сайт ще намали 
възможностите за корупция и ще увеличи публичния натиск от 
страна на активни граждани, журналисти и други върху 
управлението. Корупцията намалява, когато податливите на 
корупция знаят, че има възможност да бъдат разкрити. Дори да 
няма нищо черно на бяло, ако една компания постоянно печели 
конкурси, това лесно ще може да се установи през подобна 
система.

Един такъв сайт ще 
намали възможностите 
за корупция Полити�

ческият 
елит няма 
да се 
съгласи

Създаването на такава система само по себе си не е сложно, 
стига да има откъде базата данни да взема информация. 
Конкретното решение зависи от възложението. Техническите 
проблеми при създаването на такава система идват от 
сложността на системите, които трябва да бъдат обвързани - ако 
различните ведомства използват различни платформи, това 
усложнява и изграждането на цялостната система. Цената също 
зависи от сложността на крайния продукт. Като цяло всичко 
зависи от желанието на институциите.

Всичко зависи 
от желанието на институциите
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гато си принуден да отчи-
таш разходите си, харчиш 
по-разумно. Смятаме, че 
публикуването на финан-
совите данни ще доведе до 
по-ефективно вземане на 
решения в правителството 
и в крайна сметка ще ни 
помогне да спестим пари.” 
Новото британско прави-
телство настоява, че иска 
да окуражи всички гражда-
ни на страната да прегледат 
данните, намиращи се на 
сайта, да задават въпроси и 
сами да се уверят, че всяко 
пени се изразходва разум-
но. “Правителството все 
пак не харчи собствените 
си пари, а парите, които 
взема от данъци”, казва 
Красен Станчев от Инсти-
тута за пазарна икономика. 
При сегашната ситуация 
парите в бюджета са раз-
пределени абстрактно и 
данъкоплатците не знаят 
къде са скрити средствата 
за конкретните харчове, 
допълва Станчев.

Нови възможности
Купищата таблици с чис-
ла може и да не изглеждат 
особено революционно 
или дори интересно за 
повечето хора. Инфор-
мацията, съдържаща се в 
тях обаче, е. Тя показва не 
само колко пари се хар-
чат, а и с кого. Данните в 
британския сайт разкри-
ват компаниите и органи-
зациите, които получават 
пари от правителството. 
Министрите на “Номер 
10” се надяват, че това 
ще доведе до по-сериозна 
конкуренция при цените, 
както и ще увеличи броя 
на компаниите достав-
чици. Базата данни пре-
доставя възможности на 
малки компании, благот-
ворителни и други орга-
низации да сключват до-
говори с държавата - въз-
можности, които доскоро 
са били ограничени само 
до хората с правилните 
познанства.

въпрос на желание
Както става ясно, пред реа-
лизирането на такъв проект 
няма сериозни технически 
или финансови пречки. Ос-
тава да видим единствено 
дали държавата има жела-
ние да го направи. Толкова 
ценената досега държавна 
тайна е загубила смисъла 
си - тя е измислена, за да 
предпазва страната от чужди 
влияния и амбиции, но реал-
но доста често се използва 
срещу данъкоплатците за 
укриване на някакви тъмни 
машинации. В повечето слу-
чаи дори не става въпрос за 
нещо незаконно, а по-скоро 
за нещо, което се движи по 
границата на сивата зона на 
морала. Не е лошо да хвър-
лим малко светлина върху 
тази синя зона. Ако нещо 
е напълно законно - значи 
не съществува проблем да 
го знаем. Ако е незаконно, 
може би не е трябвало да 
бъде правено.

Пламен Димитров

Сайтът http://transparency.
number10.gov.uk/ е описан 
от самия Дейвид Камерън 
като “революция в работа-
та на правителството”. На 
него ще бъдат обединени на 
едно място детайли за сре-
щите и публичните изяви 
на министрите, графици за 
сроковете, в които ще бъдат 
въвеждани всички полити-
ки, а също и структурата и 
заплатите на всички дър-
жавни чиновници, както и 
разходите за пътуванията 
на правителството. 

Как се харчат парите
С тази стъпка правител-
ството на Великобритания  

да превърне управлението 
на Острова в най-отворе-
ното и прозрачното в света. 
Сайтът ще насърчава ко-
ментари и отзиви от страна 
на поданиците (данъкопла-
тците) на Британската им-
перия. Освен това пери-
одично на сайта ще бъде 
добавяна нова информация 
през следващите две годи-
ни. Най-вече детайли по 
сключени от правителство-
то договори и начините, по 
които се харчат парите от 
данъци.

Web 2.0
От изборите насам прави-
телството на Обединеното 

кралство използва кола-
боративни инструменти в 
няколко области на своите 
политики. Един пример за 
това е така нареченото “Раз-
ходно предизвикателство”, 
част от правителствената 
програма за намаляване 
на дефицита. То е било 
използвано за установя-
ване на ефективността на 
взетите мерки и спестява-
нията в публичните услу-
ги. Проектът е произвел 
резултати, които не са били 
събрани по обикновените 
канали, хвалят се от аген-
цията, която се занимава 
с дигиталните въпроси на 
правителството.

Как работи 
системата
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България и Русия под-
писаха меморандум за 
сътрудничество, който е 
стъпка към споразумение 
за създаване на проектна 
компания за изграждането 
на втора атомна централа в 
Белене. Освен Българския 
енергиен холдинг (БЕХ) 
и „Росатом” в компания-
та с по 1% първоначално 
участие се очаква да влязат 
финландската държавна 
компания „Фортум кор-
порейшън” и френската 
инженерингова фирма 
„Алтран технолоджис”. 
„Първият комплект от не-
обходимата техника ще е 
готов през 2011 г.”, каза 
изпълнителният директор 
на „Росатом” Сергей Ки-
риенко. Преди по-малко 
от месец правителство-
то подписа и за началото 
на проекта за газопровод 
„Южен поток”. Така два 
от трите проекта от т.нар. 
Голям шлем (по думите на 
президента Георги Първа-
нов) вече са задвижени.

Неизвестните  
остават
Въпреки подписания ме-
морандум окончателната 
цена на проекта остава 
неуточнена. Русия насто-
яваше за минимум от 6.4 
млрд. EUR, а България за 
максимум от 5 млрд. EUR. 
Дяловото разпределение в 
проектната компания съ-
що остава неизвестно. По 
думите на изпълнителния 
директор на Национална-

та електрическа компания 
Красимир Първанов про-
ектната компания може да 
бъде създадена до 6 месе-
ца. Тогава и останалите 
въпроси щели да получат 
отговори.

Икономическият минис-
тър Трайчо Трайков комен-
тира, че са нужни поне три 
месеца, за да се уточнят 
всички въпроси по споразу-
мението с „Росатом”, вклю-
чително и определянето на 
точната цена на проекта и 
дела на руската компания в 
него. По думите на Трайков 
най-вероятният вариант е 
НЕК да запази мажорита-
рен дял в атомната елек-
троцентрала, а държавната 
„Росатом” ще финансира 
строителството чрез своята 
компания „Атомстройекс-
порт”. Трайков заяви, че се 
очаква скоро строителят да 
получи лиценза на техниче-
ския си проект от Агенция-
та за ядрено регулиране.

Денят не се познава 
от сутринта
Началото на вчерашния 
ден по нищо не подсказ-
ваше за близко развитие 
по АЕЦ „Белене”. Докато 
Сергей Кириенко заяви 
още сутринта, че очаква 
подписване на документ, 
българският премиер Бой-
ко Борисов демонстрира-
ше решимост да се проти-
вопостави на предложена-
та от руската страна цена 
от 6.4 млрд. EUR. След от-
криването на енергийната 

Подписано: Русия ще 
строи АЕЦ "Белене"
С минимално участие в проектната компания се очаква да влязат 
френски и финландски компании. Цената остава неизвестна

Вестник “Пари” търси :

Икономически редактор
Икономически репортер

Ако проявявате интерес, моля, изпратете автобиография и кратко 
мотивационно писмо �не по�дълго от �/� страница�.

За контакти job@pari.bg

Шефовете на "Росатом" Сергей Кириенко и на НЕК Красимир Първанов (седналите) подписаха меморандума 
пред погледите на руския посланик Юрий исаков (вторият отдясно) и министър Трайчо Трайков. Премиерът 
Бойко Борисов не дойде снимка емилия костадинова

▶

конференция за Югоиз-
точна Европа „Енергети-
ка без граници” Борисов 
обвини руската държавна 
ядрена компания „Роса-
том”, която е собственик 
на изпълнителя на проек-
та „Атомстройекспорт”, 
че е скрила от българското 
общество реалната цена 
на проекта. По думите 

на Борисов записаната 
цена от 4 млрд. EUR през 
2006 г. e била сгрешена 
и в нея не е бил добавен 
инфлационният индекс. 
Той варира от 400 млн. до 
2.4 млрд. EUR. Затова сега 
става ясно, че стойността 
на атомната централа е 
достигнала сумата от 6.4 
млрд. EUR.

Планове за бързо 
начало 
Още през 2016 г. в екс-
плоатация може да бъде 
въведен първият реактор 
на АЕЦ „Белене”. Това 
заяви Сергей Кириенко. 
Първият комплект от не-
обходимата техника спо-
ред шефа на „Росатом” 
ще е готов през 2011 г. 

Вторият реактор може да 
започне работа през 2017 
г. „Русия продължава да 
влага в този проект”, за-
яви Кириенко. По думите 
му България ще изпревари 
много страни от Балкан-
ския регион, които са дали 
заявки за изграждане на 
атомни централи. 

Елина Пулчева

ПР акции 
в минало и 
сегашно време

според министър-
председателя Бойко 
Борисов подписването 
на договор с по-ниска 
цена е било ПР акция 
на предишното 
правителство, в 
която се е включила 
и „Росатом”. Борисов 
заяви, че ще преговаря 
с руската страна само 
ако изпълнителният 
директор сергей кириенко 
признае грешката 

▶

за реалната цена на 
„Белене”. По-късно дойде 
половинчато признание, 
но въпреки това 
преговорите продължиха. 

изпълнителният 
директор на „Росатом” 
сергей кириенко призна за 
грешка, но не в сметката, 
а за това, че страните 
по договора - България 
и Русия, не са уточнили 
инфлационния индекс. По 
този начин се е отложило 
окончателното решение с 
колко ще се измени цената 
до 2016 г. 

 сергей кириенко заяви, 
че условията, при които 

▶

▶

е бил подписан договорът 
за строителството на 
аеЦ „Белене” през 2006 г., 
се различават до голяма 
степен от настоящите 
условия. По думите 
му при подписването 
на споразумението 
между Русия и България 
държавата ни е заявила 
желание да участва 
с 51% в проекта. към 
настоящия момент 
обаче нашата страна е 
променила мнението си 
и иска по-малък процент, 
а основната част на 
проекта да се финансира 
от чужди инвеститори.  

Вариантът 
„Развод ми дай”

сергей кириенко не 
изключи вариант про-
ектът да бъде спрян, но 
заяви, че страната му ще 
претендира за компенса-
ции при подобно развитие 
на нещата. „Разводът 
ще се проведе прилично, 
без да се бием за посуда-

▶

та”, коментира кириенко. 
според него, ако България 
потърси нов изпълнител 
на проекта, ще има цен-
трала не по-рано от 2020 
г. и при по-висока цена. 
като най-логично реше-
ние кириенко посочи, че 
страната ни може да 
създаде проектна компа-
ния, в която да отчете 
направените до момента 

инвестиции и да си опре-
дели дял. За останалата 
част според него може 
да се проведе търг. „още 
днес сме готови да вземем 
например 40% от проек-
та, а правителството 
да си запази 51%, а когато 
мине кризата, да реши 
какво да прави”, заяви 
отново шефът на „Роса-
том”.
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България поставя условия, за да 
участва в проекта „Набуко”
Едно от тях е ЕК да не 
включва в бюджетния 
дефицит на страните 
гаранцията за проек-
та. За София тя е 2.4 
млрд. EUR 

Ако средствата за гаранти-
ране на проекта „Набуко” 
бъдат включени към бю-
джетния дефицит, те ще 
надхвърлят 3%. Поради 
тази причина България ще 
поиска от ЕС да разреши 
на страните, участващи в 
газопровода „Набуко”, да 
не включват отпускани-
те държавни гаранции за 
проекта в бюджетния си 
дефицит. Според минис-
тър-председателя Бойко 
Борисов България не може 
да задели такава гаранция, 
освен ако Брюксел реши 
да не я включва в бюджет-
ния дефицит на страната 
за следващата година. В 
приетия бюджет за 2011 
г. е заложен дефицит от 
2.5% от БВП. 

Гаранции
България трябва да дока-

же, че може да гарантира 
проекта, в който участва 
като акционер чрез Бъл-
гарския енергиен холдинг 
(БЕХ). Страната ни трябва 
да предостави гаранции в 
размер на 2.4 млрд. EUR, 
каза изпълнителният ди-
ректор на „Набуко газ 
пайплайн интернешънъл” 
Райнхард Мичек. Като 
акционер в газопроекта 
България трябва да пре-
достави сума наравно с 
останалите пет участника 
- Германия (чрез RWE), 
Турция (Botas), Румъния 
(Transgaz), Унгария (MOL) 
и Австрия (OMV). Стой-
ността на целия проект е 8 
млрд. EUR, каза Райнхард 
Мичек, като 70% от тази 
сума ще бъдат осигурени 
от заеми, а останалите 
30% ще се разделят пора-
вно между 6-те акционера. 
Това означава, че компа-
ниите трябва да платят 
400 млн. EUR и да осигу-
рят гаранции за заемното 
финансиране в размер на 
2 млрд. EUR, пресмет-
на Мичек. По думите на 
Мичек парите няма да се 
изплащат наведнъж, а в 

сряда 1 декември 2010  pari.bg•

процеса на строежа на га-
зопровода. Възможно е и 
стойността на гаранциите 
да бъде по-малка - около 
1.7 млрд. EUR. 

Първи газ през 2015 г.
Три от компаниите са ли-
стнати на борсата, което 
означава, че гаранциите 
ще бъдат поети от акци-
онерите, а останалите 
три компании, които са 
държавни, ще трябва да 
предоставят държавни га-
ранции, коментира шефът 
на „Набуко газ пайплайн”. 
Тръбата трябва да при-
ключи през 2015 г. и тога-
ва се очаква потичането 
на първия газ, казаха от 
проектната компания. Ка-
пацитетът й е 31 млрд. 
куб. м газ годишно. Около 
15 млрд. куб. м газ, или 
50% от „Набуко”, ще се 
предоставят за ползване 
от трети страни, посочи 
Райнхард Мичек. 

Доставчици
Следващата година трябва 
се проведе така процеду-
рата „открит сезон”. При 
нея ще стане ясно и колко 

 Райнхард Мичек, изпълнителен директор на „Набуко газ пайплайн  
интернешънъл”                         снимка Емилия костадинова

▶

компании имат намерение 
да пренасят газ. В края 
на 2011 г. ще бъде взето 
и окончателното инвес-
тиционно решение с кон-
кретна цена на проекта и 
да се подпише финансово-
то споразумение с креди-
торите. Отново догодина 

се очаква и подписването 
на споразумения с Азер-
байджан за доставките 
на газ. 

Правят се проучвания 
и за доставки на около 
10 и 15 млрд. куб м от 
Ирак, информира шефът 
на „Набуко газ пайплайн”. 

По думите му Туркменис-
тан също има готовност за 
предоставяне на 40 млрд. 
куб. м газ. Не е изключено 
и участието на руски дос-
тавчици, заяви Мичек. Той 
подчерта, че „Набуко” не е 
антируски, а проевропей-
ски проект.                      
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Потребителите търсят инф  ормация 
в интернет, но рядко пазар  уват там 

Над 79% от българите тър-
сят информация за даден 
продукт или услуга в ин-
тернет, преди да се решат 
на покупка. Самата тя обаче 
рядко се извършва там. Ед-
ва 26% от потребителите 
пазаруват в специализира-
ните български сайтове, а 
делът на тези, които купу-
ват от чужди, е още по-ни-
сък -  19%. Това са част от 
данните, включени в пър-
вото по рода си българско 
изследване на поведението 
на потребителите в интер-
нет E-consumers report. То 
е проведено сред над 3000 
души и има представителен 
характер. Негови автори 
са дигиталната агенция 
All Channels Interaction и 
агенцията за маркетингови 
изследвания “Ноема”.

Е-факти
Проучването е насочено 
основно към маркетинг 
и бранд мениджърите в 
различни сфери на бизне-
са. Проведено е в духа на 
модерните маркетингови 
теории, фокусирани не вър-
ху предлагания продукт, а 
върху потребителя. Една 
от целите е да се установи 
до каква степен дигитал-
ната среда у нас създава 
потребители, как българите 
вземат решения за покупка 
и как обменят информация 
в интернет, обясниха от All 
Channels Interaction. Или, 
образно казано, то е свое-
образен GPS на компаниите 
как да стигнат до потреби-
телите.

Изследването показва, 
че 52% от анкетираните 
активно ползват мрежата, 

което означава, че влизат в 
нея поне веднъж седмично. 
В същото време 53% от 
тях са си купили продукт, 
след като са научили за 
него в интернет. Дори 44% 
от тези, които не ползват 
интернет, преди покупка се 
допитват до свои приятели, 
които черпят информация 
онлайн. “Това показва, че 
интернет се превръща в 
канон дори за тези, които не 
го ползват, и има все по-го-
лямо влияние върху реше-
нията на потребителите”, 
обобщи Камелия Павлова, 
дигитален специалист в All 
Channels Interaction.

С обратен знак  
Нарастващото влияние на 
мрежата върху потребител-
ските нагласи обаче има и 
обратна страна, защото тя 
може както да мотивира, 
така и да демотивира ку-
пувачите. Вторият случай 
е валиден при натрупването 
на отрицателни мнения за 
даден продукт или услуга, 
публикувани в различни 
форуми, фирмени или по-
требителски сайтове. Това 
според проучването може 
да откаже 2/3 от потребите-
лите в България от покупка. 
“Маркетинг мениджърите 
трябва да имат предвид 
това и да не бягат от тези 
отзиви, а да им отговарят”, 
посъветва Камелия Пав-
лова.

Активност
Слабата активност на 
покупки в мрежата спо-
ред специалистите от All 
Chanels Interaction са едно 
от нещата, които ни отли-

чават от развитите пазари. 
В САЩ например онлайн 
пазаруването е ежедневие, 
докато у нас нагласата е 
обратната заради страха от 
злоупотреба с лични данни. 
Такива опасения имат бли-
зо 80% от потребителите в 
България. Това е причината 
често пъти дадена стока да 
се поръчва в мрежата, но 
плащането да става кеш 
при доставката. Според 
Камелия Павлова банките 
и компаниите, търгуващи 
в мрежата, трябва да по-
ложат повече усилия и да 
убедят потребителите, че 
това пазаруване е сигурно. 
Най-често в интернет се 
купуват книги, туристиче-
ски услуги, дрехи и обувки, 
поръчват се цветя и хра-
на. Друг показател, който 
ни отличава от развитите 
пазари, е употребата на 
модерни мобилни устрой-
ства. Едва 16% от бълга-
рите ползват смартфон, а 
25% влизат в интернет през 
мобилния си телефон, като 
това не означава непре-
менно да ползват мрежите 
на мобилните оператори. 
Тези факти обаче ще се 
променят буквално за месе-
ци, защото технологиите се 
развиват бързо и стават все 
по-достъпни, убедени са от 
All Channels Interaction. От 
агенцията посочиха и един 
любопитен факт - около 
8% от хората на преклонна 
възраст, които живеят в 
селата, все пак ползват и 
интернет. Засега основно, 
за да контактуват с родни-
ните си, но и това се приема 
като пробив.

Главният изпълнителен 

Маркетолози и дигитални специалисти 
представиха първото изследване за онлайн 
поведението на българите

Сред заподозрените 
са бивш и настоящ 
служител на НАП

Поредната акция на МВР 
- „Чистачите”, е била про-
ведена срещу престъпна 
група, създала мрежа от 
кухи фирми за източване на 
ДДС. Проверени са 19 ад-
реса в столичните квартали 
„Люлин”, „Хиподрума” и 
„Горна баня”. В проверките 
са участвали екипи на МВР, 
Националната агенция за 
приходите (НАП), столич-
ното следствие и т. нар. 
комисия „Кушлев”. 

Класика в жанра
„Това е една класическа 
схема, която доста нашумя 

в днешно време - фирми 
буфери, които или чистят 
ДДС, или го акумулират. 
Обикновено това са лица, 
които са с нисък социа-
лен статус. Поради част от 
нарушеното законодател-
ство към настоящия мо-
мент нямаме възможност 
да потърсим от тях самите 
имущество, което да бъде 
заменено като равностой-
ност”, обясни градският 
прокурор на София Роман 
Василев. Той допълни, че 
по случая се работи от ня-
колко месеца. Престъпната 
група е ползвала офиси, 
регистрирани на домашни 
адреси, без собствениците 
на имотите да подозират 
за това. Търговците, обя-
вени на фиктивни адреси, 

са действали в газоразпро-
странението, търговски ус-
луги и други сфери. 

„От 1 януари 2009 г. до 
края на годината нанесени-
те щети са за около 4.5 млн. 
лв.”, каза вътрешният ми-
нистър Цветан Цветанов. 

Помощ от специалисти
Проверявани са бивш и 
настоящ служител на аген-
цията за приходите. Според 
изпълнителния директор на 
НАП Красимир Стефанов 
престъпната група е още-
тила хазната с милиони 
левове. „Ако прокуратурата 
прецени, че има достатъч-
но доказателства, нашият 
служител ще бъде уволнен 
моментално”, закани се 
Стефанов.  

Акция „Чистачите” проверява за източване на ДДС

директор на All Channels 
Communication Александър 
Дурчев посочи, че данните 
в изследването ще се об-
новяват на всеки 6 месеца. 
Амбициите на екипа са то 
да стане периодично, като 
вече ще се следят по-скоро 
тенденциите в първоначал-
но анализираните области.

Радостина Маркова  

Това е една класическа схема за източване на ДДС, която доста нашумя в днеш-
но време, обясни софийският градски прокурор Роман василев   снимка марина ангелова

▶

 Александър Дурчев▶

Колко често кликват върху рекламен банер

Много често ��.�%

Понякога ��.�%Много рядко ��.�%

Никога  ��.�%
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Потребителите търсят инф  ормация 
в интернет, но рядко пазар  уват там 

Профили
Запознайте се с 
потребителите

 Шест потребител-
ски профила са обособили 
авторите на E-consumers 
report, изхождайки от 
интересите, желанията и 
нагласите на анкетирани-
те хора.

Първият тип са “амбици-
озните”. Те са 23% от бъл-
гарите, на средна възраст 
около 35 години и с висок 
доход. склонни са да пла-
щат повече, но за по-висо-
ко качество и по-често в 
сравнение с останалите 
гледат рекламни клипове в 
интернет.

Вторият тип - “успява-
щите”, са на средна въз-
раст 40 години и са най-
активно ползващата 
интернет група - 75%. Те 
са 13% от българите и са 
хората с най-високо соци-
ално положение и доходи. 
Те най-често споделят 
съдържание в социалните 
мрежи.

Третата група са “нови-
те консерватори” - 20% 
от българите. Те са на 

▶

▶

▶

▶

средна възраст 42 години и 
само 54% от тях ползват 
активно интернет. Имат 
по-висок доход от средния. 
Купуват по препоръка на 
приятели.

Около 10% от българи-
те са в категорията на 
“търсещите”, а 37% от 
тях активно ползват 
интернет в ежедневието 
си. Имат ниски доходи и 
социално положение. най-
активно участват в игри 
и състезания, организира-
ни от марките.

“Безличните” са 21% от 
българите. Те са на средна 
възраст 56 години, но 18% 
от тях ползват активно 
интернет. Те са с нисък 
доход и социално положе-
ние. Купуват това, което 
и другите, винаги дейст-
ват като тях.

Последната група са 
“затворените”, в която 
попадат 14% от българи-
те. Едва 8% от тях полз-
ват интернет, като 
причина е и високата им 
средна възраст - 62 годи-
ни. Това са хора в пенсион-
на възраст с много ниски 
доходи и социално поло-
жение.

▶

▶

▶

СДС обвини правителството, че 
манипулира данните за безработицата
Истинското ниво е 
16%, а не 9%, заяви 
лидерът на сините 
Мартин Димитров

СДС обвини правителство-
то, че манипулира данните 
за безработицата, която не 
била 9, а 16%. Министърът 
на труда Тотю Младенов 
поддържа сериозна заблуда, 
като твърди, че броят на 
хората без работа намалява, 
заяви лидерът на СДС Мар-
тин Димитров. 

истинската картина
Статистиката на Агенцията 
по заетостта показва спад 
на безработицата осем по-
редни месеца - от 10.46% 
през февруари до 8.92% 
през октомври.

Според данните на НСИ 
през третото тримесечие 
на тази година средното 
ниво на безработицата е 
9.5%. Безработни в този 
период са 326 600 лица. 
Това са хората, които са 

се регистрирали в бюрата 
по труда като безработни 
и търсят работа. Освен тях 
има 221 хил. обезкуражени 
- лица, които от години не 
търсят работа, и заради то-
ва не са в полезрението на 
бюрата по труда. Техният 
брой е около 6% от рабо-
тоспособното население в 
България и така реалната 
безработица е 16%, или 500 
хил. души, каза Мартин 
Димитров. Той апелира ми-
нистърът на труда да гледа 
двата показателя заедно, 
защото само така се вижда 
“истинската картина”. 

Притеснителното е, че 
броят на обезкуражените 
расте. Спрямо третото три-
месечие на 2009 г. те са с 35 
хил. повече.

Предложения
Несправянето с безработица 
ще бъде един от най-голе-
мите провали на правител-
ството на ГЕРБ следваща-
та година, заяви лидерът 
на СДС. Според Мартин 

Оборотите в транспорта, спедицията и IT растат
Цените на производи-
тел в промишлеността 
са се увеличили с 10% 
за година

Оборотите на услугите в 
транспорта, спедицията и 
информационните техноло-
гии продължават да растат 
както на тримесечна, така 
и на годишна база, отчете 
НСИ.

Услугите в транспорта бе-
лежат ръст на оборотите от 

4% през третото тримесечие 
спрямо предходното и 19.4% 
на годишна база. Най-много 
растат оборотите в дейности-
те складиране, обработка на 
товари и спомагателни дей-
ности в транспорта - с 10.5% 
за последното тримесечие и 
с 29% за една година. 

Услугите в областта на ин-
формационните технологии 
са увеличили оборотите си 
с над 18% през третото три-
месечие спрямо предход-
ното, а за една година те са 

нараснали с 97%. Дейности 
като наемане на персонал, 
охрана, архитектурни и ин-
женерни дейности също 
отчитат ръст на оборотите.

В същото време спад 
продължават да отчитат 
оборотите на издателската 
дейност - 9.7% през третото 
тримесечие и 31% за ед-
на година. Производството 
на филми, тв предавания 
и звукозапис е паднало съ-
ответно с 8.8% и 30.3%. 
Надолу вървят оборотите на 

юридически и счетоводни 
услуги и в рекламата.

В промишлеността цени-
те на производител през 
октомври са се увеличили 
с 10.2% в сравнение със 
същия месец на 2009 г. В 
добивната промишленост 
това увеличение е 18.9%, 
докато в преработващата 
промишленост - 8.6%. В 
производството и разпреде-
лението на енергия цените 
на производител са нарасна-
ли с 12% за една година. 

най-богати българи

те

2
0

1
0

очаквайте ПреЗ декември
Всеки абонат на в. Пари ще получи изданието като подарък. 

Достатъчно е само да се регистрира на www.pari.bgПоследна мярка
данъчни 
продават 
20 имота на 
длъжници

Повече от 20 търга 
за продажба на движи-
ми и недвижими активи 
на длъжници ще проведе 
наП в столицата до края 
на годината. Данъчните 
очакват приходи от тър-
говете от над 1 млн. лв.

на търг ще бъдат 
предложени 13 недвижи-
ми имота, като някои 
от най- интересните са 
почивна база в курортен 
комплекс „Шкорпиловци”, 
складови бази в район „суха 
река - Ботевградско шосе” 
и в кв. „Ботунец”, 10 600 
кв. м земя и построените 

▶

▶

върху нея сгради в с. Гара 
Бов и др.

За втори път на търг се 
предлагат и осем автобу-
са „Мицубиши Маратон”, 
собственост на голяма 
столична транспортна 
фирма. В зависимост от 
състоянието им начална-
та тръжна цена е от 11 200 
лв. до 23 040 лв. за автобус. 

Публичните изпълните-
ли пристъпват към про-
дажба на имуществото 
на длъжниците, тъй като 
са изчерпани всички други 
законови възможности 
за погасяване на дълга и 
от страна на задълже-
ните лица няма воля за 
съдействие при уреждане 
на публичните вземания. 
Подробна информация за 
имуществото, което про-
дава наП, има на сайта 
www.nap.bg

▶

▶

контра
СдС срещу 
промените и в 
Закона за БаН

сините се обявиха сре-
щу внесените в народ-
ното събрание от прави-
телството промени в За-
кона за Бан.

Преминаването на ин-
ститутите и научните 
звена под прякото подчи-
нение на министерство-
то на образованието и на 
Министерския съвет ще 
доведат до премахване-
то на академията, смя-
тат от сДс.

недопустимо е финан-
сирането, откриването 
и закриването на отдел-
ните институти и науч-
ни звена да зависи от чис-
то политически орган, се 
казва в декларация на сДс 
срещу промените в Зако-
на за Бан.

сините припомнят, че 
се следва печалният при-
мер на реформата в Гру-
зия, довела до закрива-
не на тамошната акаде-
мия на науките, заявиха 
от сДс.

Призовавам премиера 
да не допуска закриване-
то на една институция, 
създадена преди 141 годи-
ни, заяви лидерът на сДс 
Мартин Димитров.

▶

▶

▶

▶

▶

Димитров много малки и 
средни предприятия са пред 
фалит и това ще генерира 
нова безработица.

Затова СДС настоява да не 
се гласува за увеличаване 
на осигурителната вноска с 
1.8% от началото на 2011 г. 

Бързото намаляване на 
административните пречки 
пред бизнеса и ускоряване-
то на усвояването на евро-

пейските фондове също ще 
се отрази положително на 
безработицата у нас. Прави-
телството вместо да вкарва 
всичките си усилия в про-
екти като АЕЦ “Белене” и 
“Южен поток”, по-добре да 
се насочи към привличане-
то на няколко големи реал-
ни инвеститори, препоръча 
Мартин Димитров.

Мила Кисьова

Реалната безработица в България е 16, а не 9%, смя-
тат от СДС  снИМКа МарИна анГЕлОВа

▶

Къде имат профили потребителите
Facebook

Vbox

форуми

YouTube

Сайтове за запознанства

Нямат профил

Bg-mama

Twitter

Linkedin

flickr

Vimeo

��.�%

��.�%

��.�%

��.�%

��.�%

��.�%

��.�%

��.�%

�%

�.�%

�.�% Източник: Е-consumers report
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Руският президент 
предлага насърчаване 
на големите семейства 
като лек срещу демо-
графската криза

Ако Русия и Западът не 
постигнат споразумение 
за сътрудничество при из-
граждането на система за 
противоракетна отбрана, 
през следващото десетиле-
тие може отново да започне 
надпревара във въоръжава-
нето. За това предупреди 
руският президент Дмитрий 
Медведев в годишното си 
обръщение към нацията.

Без алтернатива
Необходимо е по-близко 
сътрудничество със САЩ и 
Европейския съюз, посочи 
Медведев. Той обаче доба-
ви, че ако предложението 
на Запада за разработването 
на обща противоракетна 
отбрана не доведе до под-
писването на конкретно 
споразумение, Москва ще 

Руският президент Медведев поиска конкретни  
договорки за обща противоракетна отбрана

Липсата на съфи-
нансиране и бавната 
процедура спъват 
изпълнението на про-
ектите за регионално 
развитие

Милиарди евро от европей-
ските фондове за насър-
чаване на растежа в слабо 
развитите региони не може 
да бъдат оползотворени за-
ради липсата на средства, 
с които правителствата и 
местните власти да съфи-
нансират проектите. Това 
става ясно от проучване на 
в. Financial Times, базирано 
на вътрешни документи на 
Европейската комисия.

Малка част
Досега ЕС е отпуснал само 
10% от общата сума в раз-
мер на 347 млрд. EUR, която 
е предвидена за срок от се-
дем години до 2013 г. Освен 
това 8.4 млрд. USD са били 
неправомерно изплатени 
по проекти за развитие за 
предходните два седемго-
дишни периода, като 75% от 
сумата е била възстановена. 
Нещо повече, официалните 
разследващи органи имат 
съмнения, че десетки мили-
они евро са били източени 
от престъпни групировки, 
включително и от италиан-
ската мафия.

Недостиг
„Заради недостига на 
публични средства много 
проекти трябваше да бъ-
дат прекратени, тъй като за 
бенефициентите се оказа 

Милиарди евро от европейските 
фондове остават неизползвани

невъзможно да осигурят 
своя дял от финансиране-
то”, пише в доклада. Някол-
ко са причините за бавното 
усвояване на фондовете, 
включително дългото вре-
ме, което е необходимо за 
подбор на проектите, из-
разходването на средствата 
и възстановяването им от 
Брюксел, смятат в Европей-
ската комисия. Според ев-
рокомисаря по социалната 

политика Ласло Андор не 
трябва да се преувеличава 
значението на тези данни. 
„Това не е банка, където ви-
наги трябва да има баланс 
на средствата”, казва той.

Структурните фондове 
(Европейският фонд за ре-
гионално развитие и Евро-
пейският социален фонд) 
и Кохезионният фонд са 
финансовите инструмен-
ти, с които ЕС се стреми 

да намали икономическите 
различия между отделни-
те региони. Средствата за 
сближаване представляват 
около една трета от об-
щия бюджет на ЕС. Те се 
използват за най-различни 
проекти - от строеж на мо-
стове и пътища до обучение 
на персонала.

Нарушения
Разследване на Financial 

Times в сътрудничество 
с Бюрото за разследваща 
журналистика разкрива 
няколко проблема при уп-
равлението на програма-
та. Програмата е толкова 
сложна, че почти не съ-
ществува централен кон-
трол върху изразходването 
на средствата, става ясно 
от проучването. Освен това 
едни от най-големите мул-
тинационални компании, 

Според еврокомисаря 
по социалната политика 
Ласло Андор не трябва да 
се преувеличава значе-
нието на данните, тъй 
като фондовете не са 
банка, за да трябва  
да има баланс на сред-
ствата снимка bloomberg

▶

Руският президент Дмитрий Медведев призна, че икономическата ситуация е 
„сложна”, но вече има и обнадеждаващи сигнали                                                      снимка reuters

▶

бъде принудена да увеличи 
военния си арсенал, което 
бързо ще засили напреже-
нието. „През следващото 
десетилетие сме изправени 
пред алтернативата или да 
постигнем споразумение 
за противоракетна отбрана 
и да създадем пълноценен 
общ механизъм за сътруд-
ничество, или да започнем 
нова надпревара във въо-
ръжаването”, каза руският 
президент. „Освен това ще 
трябва да вземем решение 
за разполагането на нови 
нападателни оръжия, а е 
ясно, че този сценарий е 
много лош”, добави той.

На срещата си с НАТО 
наскоро Русия прие предло-
жението на Запада за обща 
противоракетна система. 
Москва обаче настоя за по-
конкретни планове, както и 
за равноправно участие.

икономическа  
ситуация
В речта си пред депутати и 
министри президентът по-

10 
▶ процента от общата 
сума за развитие на реги-
оните през 2006-2013 г. са 
отпуснати досега

75 
▶ процента от неправо-
мерно изплатените сред-
ства за предходните два 
периода са били възста-
новени

включително IMB, Nokia 
Siemens и Coca-Cola, са 
получавали субсидии по 
програмата, въпреки че тя 
е насочена към малките 
и средните предприятия. 
Други фирми пък са полз-
вали европейско финан-
сиране, за да преместят 
фабриките си в страни с 
евтина работна ръка, което 
категорично противоречи 
на правилата.                   

Раждаемост
Рискове за 
нацията 

медведев защити и 
идеята за насърчаване на 
големите семейства. той 
предупреди, че демограф-
ската криза е сериозна 
заплаха и предизвикател-
ство за нацията. „През 
следващите 15 години ще 
почувстваме последици-
те от слабата раждае-
мост през 90-те години 
на миналия век”, обясни 
медведев. 

ефикасен начин за борба 
с демографската криза е 
рязко да се увеличи броят 
на семействата с три и 
повече деца. 

По въпроса за образо-
ванието той подчерта, 
че е недопустимо учите-
лите да знаят по-малко 
от учениците си за 
информационните тех-
нологии.

▶

▶

▶

сочи, че бюджетният дефи-
цит трябва да бъде намален, 
за да може страната да се 
развива. През следващи-
те три години инфлацията 
трябва да се забави до 4-5 

спрямо 7.4% в момента. 
Макар че икономическата 
ситуация е „сложна”, спо-
ред Медведев се забеляз-
ват окуражаващи сигнали. 
Безработицата е намаляла 

от 7 млн. души по време 
на кризата до 5 млн. сега, а 
реалните доходи на хората 
са нараснали с 5% през по-
следната година, каза прези-
дентът.                              
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Лошите кредити топят 
печалбите на банките

Печалбата на банковата 
система намалява с 21.34% 
на годишна база. В края на 
октомври тя е в размер на 
516.3 млн. лв. “Причината 
за този спад са нарасналите 
провизии по кредити, от ед-
на страна, а от друга - ръс-
тът при кредитирането не е 
толкова голям”, коментира 
Виолина Маринова, пред-
седател на Асоциацията на 
банките в България и гла-
вен изпълнителен директор 
на Банка ДСК. 

Само за октомври банки-
те са спечелили 40 млн. лв., 
което спрямо същия месец 
на миналата година е увели-
чение от 15%. “Причината 
за това увеличение може да 
са реинтегрирани провизии 
в портфейлите на някои 
банки (бел. ред. - възста-
новени провизии)”, обясни 
Виолина Маринова. 

Разходите 
по лошите кредити
Според данните на БНБ 
основната причина за на-
малената печалба е про-

дължаващото увеличение 
на лошите кредити. Зара-
ди това банките отделят 
много повече средства като 
обезценки и провизии за 
кредитен риск. В края на 
октомври трезорите са на-
правили обезценки за 1.07 
млрд. лв., което е ръст от 
26% на годишна база. 

От Централната банка 
отчитат, че ликвидност-
та на системата остава 
стабилна. Към октомври 
съотношението на ликвид-
ните активи към пасивите 
е 21.7%. 

Сигналите
Общата печалба на банки-
те за септември намаля с 
23.36% на годишна база до 
476.3 млн. лв. Месец по-
късно тя вече е с по-малък 
спад. Въпреки това бан-
керите все още не очакват 
тенденцията да се обърне. 
“Има позитивни сигнали, 
но е рано да се прави гене-
рален извод”, каза предсе-
дателят на Асоциацията на 
банките в България. 

Финансиране
Статистиката на БНБ по-
казва, че в края на октомври 
банките се финансират ос-
новно с местни ресурси, като 
те са 76.1% от източниците 
на финансиране. Растежът 
на привлечените средства 
на граждани и домакинства 
продължава, като към октом-
ври те са се увеличили с 227 
млн. лв. С това увеличение 
те заемат 44% от средствата 
на банковата система. Това е 
една от причините лихвите 
по кредити да остават ви-
соки, защото за по-голямата 
част от тези пари банките 
плащат високи лихви.

Приходите от такси и 
комисиони, които събират 
банките, се увеличават с 
0.02% на годишна база и 
в края на октомври са 690 
млн. лв. Това леко увели-
чение обаче компенсира 
спада в приходите от лих-
ви, които от началото на 
годината до края на октом-
ври са намалели с 0.02% 
до 4.22 млрд. лв. 

Радослава Димитрова

Компании 
и пазаРи

Сряда 1  декември 2010  pari.bg

Според банкери вече има положителни сигнали, но още е рано да 
се говори за обръщане на негативната тенденция

Причината за този спад са 
нарасналите провизии по кредити, 

от една страна, а от друга - ръстът при 
кредитирането не е толкова голям

КРС: 
От 1 декември 
телекомите 
да премахнат 
пречките за 
преносимостта
От 1 декември 2010 г. 
няма да има никакви 
основания за техниче-
ски проблеми, нелоялни 
търговски практики и 

други пречки пред пре-
носимостта на номерата. 
Това са обещали шефо-
вете на трите мобилни 
оператора след среща с 
премира Бойко Борисов 
и председателя на КРС 
д-р Веселин Божков. 
Поради лавинообразното 
нарастване на жалбите 
на потребители, изпра-
вени пред трудности при 
пренасянето на своите 

номера, КРС за пореден 
път категорично постави 
въпроса с преустановява-
нето на нелоялните тър-
говски практики, използ-
вани от телекомите, за да 
задържат клиентите си. 
Комисията поиска опе-
раторите да спрат бой-
котирането на процеса и 
да дадат възможност на 
всеки българин, ако иска 
да пренесе номера си.

Виолина маринова, председател на Асоциацията на банките в България и главен изпълнителен 
директор на Банка ДСК

В края на октомври банките са спечелили с 21% по-мално спрямо година по-рано. 
Банкерите не очакват скоро тенденцията за спад да премине
▶
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Веригата магазини от типа 
“Направи си сам” планира 
да смени досегашния си 
бизнес модел с големи 
строителни хипермаркети 
и да се насочи към откри-
ването на малки магазини 
в кварталите. “Откриване-
то на магазини близо до 
хората влиза в стратегията 
ни за развитие”, каза за 
в. “Пари” изпълнителни-
ят директор на “Доверие 
Брико” - компанията, коя-
то държи права на марката 
за България и повечето 
страни на Балканите, Ан-
дрей Евтимов. По думите 
му лошата инфраструкту-
ра у нас принуждава все 
повече хората, които раз-
полагат с малко време, да 
пазаруват в най-близкия 
магазин. В тази тенденция 
от “Доверие Брико” виж-
дат потенциал за реорга-
низация на бизнеса. 

Смелите планове  
във фризера
Кризата с недвижими-
те имоти и заниженото 
строителство е накарало 
компанията да замрази 
краткосрочните си плано-
ве за експанзия и откри-
ване на нови обекти у нас 

Компанията “Доверие Брико”, собственик на марката за България и Балканите, замрази плановете си за експанзия в Албания

“Мосю Бриколаж” - пътят от  
хипермаркетите до кварталните магазини

Резултат 
“Мосю 
Бриколаж”  
по света  

Френската верига мага-
зини за дома Mr.Bricolage 
отчете консолидиран 
оборот от 428.8 млн. EUR 
за първите девет месеца 
на 2010 г., което е ръст 
от 4% спрямо същия пе-
риод на миналата година. 
По-добрите резултати 
се дължат основно на 
собствените магазини 
на компанията, където 
оборотите нарастват 
с 12.7% до 296.9 млн. EUR 
след приспадане на данъ-
ците. В същото време 
магазините от мрежата 
на фирмата, които не са 
нейна собственост, от-
белязват с 11.5% по-ниски 
резултати, като общи-
ят им оборот достига 
131.9 млрд. EUR.

▶

Към края на септември 
групата разполага с общо 
496 магазина, като 51 от 
тях са разположени в 10 
страни извън Франция. 
При магазините в чужби-
на се забелязва лек ръст 
от 0.8%, с което общият 
оборот достига 145.5 
млн. EUR с данъци. Ако се 
изключат новите обек-
ти обаче, Mr.Bricolage 
извън Франция отчита 
3% спад на оборотите.

В отчета си за периода 
компанията отбелязва, 
че изпитва известни 
трудности в Източна 
Европа, които ще се от-
разят на крайните резул-
тати. Там оборотите 
като цяло намаляват с 
14.6% за деветмесечието 
на 2010 г. Въпреки това 
се забелязва известно 
подобрение през послед-
ните месеци, тъй като 
за първото тримесечие 
спадът на оборотите е 
16.4%.

▶

▶

и в чужбина. “Въпреки 
това продължаваме да се 
оглеждаме за подходящи 
места за обекти и да из-
пълняваме дългосрочната 

си програма”, категоричен 
е Евтимов. По думите му 
към момента компанията 
е замразила плановете си 
за развитие в Албания. 
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Компанията “Доверие Брико”, собственик на марката за България и Балканите, замрази плановете си за експанзия в Албания

“Мосю Бриколаж” - пътят от  
хипермаркетите до кварталните магазини

Анализите там са показа-
ли силен спад в потребле-
нието. Отделно цифрите 
показват понижение на 
строителната активност 
и на сделките с недви-
жимости. Именно това е 
натежало при решението 
за временно спиране на 
експанзията в Албания. 
Бизнесът в страната се 
управлява през 100% дъ-
щерното на “Доверие Бри-
ко” дружество Briko Iliria 
sh.p.k. През миналата го-
дина капиталът на компа-
нията беше увеличен до 
5 млн. EUR и беше купен 
парцел за развитието на 
магазин в Тирана.

 “Пропадна сделката за 
имот в Белград и сега от-
ново сме на етап огледи 
на подходящ обект”, раз-
каза Евтимов. Компанията 
планира развитието на 
обект в сръбската столи-
ца, след като вече отвори 
магазини в Ниш и Нови 
Сад. “Цените на пазара на 
недвижимости в Белград 
обаче остават доста ви-
соки”, обясни шефът на 
“Доверие Брико”. 

анализирай това
Освен обектите в чуж-

бина под лупа са поста-
вени и магазините у нас. 
В момента в компанията 
анализират резултатите 
на всеки един обект, за 
да се прецени дали имат 
нужда от преструктурира-
не. “Нямаме все още кон-
кретни намерения, защото 
сме в процес на анализ”, 
обясни Евтимов. 

Сред мерките, които се 
предприемат за подобря-
ване на резултатите, са 
осигуряване на по-добър 
асортимент в магазините 
и разширяване на кръга на 
доставчиците.

За деветмесечието на 
2010 г. дружеството отчи-
та 15.6% спад в приходите 
си от продажби спрямо 
данните за 2009 г., когато 
бяха изнесени данни за 
постъпления от 88 млн. 
лв. “Компанията е на за-
губа за деветмесечието, 
но не искам да я цитирам 
засега, защото данните са 
междинни, а аз очаквам до 
края на годината те да се 
подобрят, макар и мини-
мално”, каза Евтимов. По 
думите му натрупаният 
отрицателен резултат в 
голяма степен се дължи 
на лошите данни от пър-

вата половина на година-
та, докато в последните 
месеци има тенденция на 
подобрение.”Това е обаче 
все още слаб индикатор и 
не трябва да предизвиква 
еуфория”, категоричен е 
шефът на “Доверие Бри-
ко”. 

потребителите  
ги няма
Анализите на компанията 
показват, че потреблени-
ето у нас намалява в две 
посоки. Спадът на клиен-
тите, които изобщо влизат 
в магазините. За деветме-
сечието на 2010 г. те са се 
понижили със 7%. Нама-
ление има и при средната 
“кошница на покупки”, 
които посетителите пра-
вят. Тя се е понижила с 
5-6%. Големият проблем 
обаче не са намалелите 
дребни потребители, а 
спадът при по-генерални 
ремонти и големите обек-
ти в строителството. 

От “Доверие Брико” оч-
акват през 2011 г. да има 
стабилизация на продаж-
бите, а през 2012 г. вече 
да има първите позитивни 
сигнали.   

мирослав иванов

“Булгартабак” излезе 
на 18 млн. лв. печалба
По данни на 
компанията 
бандеролният пазар 
се е свил с 37% за 
деветмесечието на 
2010 г.

“Булгартабак холдинг”, ко-
ето консолидира резултати-
те на държавните компании 
производители на цигарени 
изделия и тютюн, излиза 
на печалба от 18 млн. лв. 
за деветмесечието на 2010 
г. спрямо загуба от близо 
8 млн. лв. за същия пе-
риод на миналата година. 
Това показва отчетът на 
дружеството, представен 
пред Българската фондова 
борса. С основна заслуга 
за положителния финансов 
резултат на компанията е 
повишението на приходите 
от продажба на продукция. 
Те нарастват с близо 25% 
до 218 млн. лв. Общо по-
стъпленията от дейността 
на “Булгартабак холдинг” 
достигнаха 233 млн. лв.

През третото тримесечие 
“Булгартабак холдинг” и 
компаниите от групата са 
продали цигарени изделия 
почти колкото през първи-
те две тримесечия, взети 
заедно, показва докладът 
към консолидирания отчет. 
Според него за периода юли 
- септември са реализирани 
1138 т тютюневи изделия, 
а за целия период януари 
- септември количеството 
е 2192 т. Като цяло обаче 
от компанията констатират 
спад в реализацията спря-
мо деветмесечието на 2009 
г. “Намалените продажби 
на групата са пропорци-
онални на общия спад на 
бандеролния пазар и увели-
чението на контрабандата”, 
обясняват от “Булгарта-
бак холдинг”. По данни на 
компанията този пазар е 

Финансиране 
Кредит заменя 
облигациите 

До края на 2009 г. “Дове-
рие Брико” имаше издаде-
на облигационна емисия, 
с която финансираше 
дейността си. 

Впоследствие обаче дру-
жеството реши да погаси 
предсрочно дълга си за 18 
млн. EUR. 

“В момента имаме 
инвестиционен кредит 
от две банки - УниКредит 
Булбанк и SG Експресбанк”, 
обясни Андрей Евтимов. 

По думите му заемът не 
е изцяло усвоен, така че 
компанията има необхо-
димия ресурс да финансира 
развитието си, когато 
прецени да го направи. 

Според отчета за дей-
ността на “Доверие-Обе-
динен холдинг”, част от 
която е “Доверие Брико”, 
към края на деветмесечи-
ето на 2010 г. дружество-
то има инвестиционен 
кредит от 74 млн. EUR, от 
които е усвоило 44 млн. 
EUR, и кредитна линия за 
17 млн. EUR, от която са 
усвоени 9.5 млн. EUR. 

Инвестиционният кре-
дит е обезпечен с особен 
залог върху търговското 
предприятие и залог върху 
дружествените дялове 
в дъщерните дружества 
Briko Spec d.o.o. и Briko Iliria 
sh.p.k. Овърдрафтът пък 
е обезпечен със стоки.

▶

▶

▶

▶

▶

▶

СнИмКИ БОБИ ТОшЕВ

намалял с 37% за деветме-
сечието на годината.

“Продажбата на цига-
ри с чужд бандерол и без 
бандерол е повсеместна и 
обхваща цялата територия 
на страната”, твърдят от 
дружеството. 

Подобрението на резулта-
тите за групата идва главно 
от чуждите пазари. “Бул-
гартабак холдинг” отчита 
близо 60% ръст в продаж-
бите за чуждите пазари. 
Това в основна степен се 
дължи на двете водещи 
компании производители 
от групата - “София БТ” и 
“Благоевград БТ”. 

Държавата чрез Минис-
терството на икономика-
та, енергетиката и туризма 
държи близо 80% от “Бул-
гартабак холдинг”. За тях 
се търси купувач, като за 

консултант по оценката на 
дружеството беше избрана 
“Ситигруп Глобал Маркетс 
Лимитс”. С приближава-
нето на приватизацията 
на “Булгартабак холдинг” 
търговията с акциите му, 
листвани на БФБ, се раз-
движи. Преди две седмици 
през борсата преминаха 
8.11% от капитала на дру-
жеството. Изтъргуваните 
книжа се доближават плът-
но до дела от компанията, 
който притежава американ-
ската компания J. P. Morgan 
Clearing Corp. Според ана-
лизатори на пазара тази 
сделка показва, че този път 
задействаната процедура 
по приватизацията на дър-
жавния дял ще бъде довър-
шена и компанията ще има 
нов собственик. 

мирослав иванов

Холдингът очаква началото на поредната си проце-
дура по приватизация
▶
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Всички фирми в струк-
турата на „Петрол хол-
динг” и самият холдинг 
са закъсали. Това каза на 
пресконференция Денис 
Ершов, който заедно с Ми-
тко Събев са собственици 
на по 47.5% от капитала 
на холдинга, а чрез него 
контролират още десетки 
фирми. Третият акционер 
с 5% от капитала е Алек-
сандър Мелник.

Ершов заяви, че това се 
дължи на хазартните зала-
гания в спекулативни сдел-
ки на борсата от страна 
на Митко Събев. „Общи-
ят поглед върху холдинга, 
„Петрол” АД и „Нафтекс 
Петрол” показва, че ком-
паниите имат 450 млн. 
лв. задължения”, твърди 
Денис Ершов. „Подобни 
изказвания на собственик 
на компания подкопават 
доверието на финансовите 
институции, които са фи-
нансирали дейността ни”, 
контрира Митко Събев.

Контра
Изявленията на Ершов 
бяха направени по повод 
твърденията от миналата 
седмица на Събев, че смет-
ките на холдинга са бло-
кирани от Иван Кутевски 
с невярно удостоверение, 
издадено от Агенцията по 
вписванията (АВ), за това, 
че той е новият изпълните-
лен директор на „Петрол 
холдинг”. Денис Ершов 
отрече това твърдение и 
заяви, че Иван Кутевски 
не е заплашвал банките със 
съд, ако правят плащания, 
и че сметките на холдинга 
никога не са били блокира-
ни. Според Ершов на прес-
конференцията си Събев е 
говорил само неистини. 

„Твърдението на Митко 
Събев, че няма значение 
кой ще управлява холдин-
га, е вярно, но за мен е 
важно”, добави Денис Ер-
шов. Според него е важно 
дали дадена компания ще 
се управлява от любител на 
хазарта, който си е поиграл 
с борсови спекулации и е за-
губил стотици милиони, или 
е човек, който мисли за биз-

между акционерите в „Пе-
трол холдинг” започнаха 
след общо събрание на ак-
ционерите (ОСА) още на 20 
декември 2009 г., за което 
Денис Ершов и Александър 
Мелник твърдят, че не се е 
провело. „Действително по-
исках да има разширено съ-
брание, но на мениджмънта 
на различните фирми, а това 
не е ОСА”, заяви Алексан-
дър Мелник. По думите му 
целта на свиканата среща е 
била да се даде обяснение 
за годишните резултати и 
да се приемат бюджетите 
за 2010 г. Митко Събев от 
своя страна твърди, че на 
20 декември е имало общо 
събрание, на което е гласу-
вано за разпределяне на ди-
видент, тъй като холдингът 
е имал свободни средства, 
а Ершов е дължал пари на 
Иван Шестак и това е бил 
начин да ги върне. Денис 
Ершов категорично заяви, 
че никога не е дължал па-
ри на Иван Шестак, като 
показа документи за това. 
„Твърдението, че вземам па-
ри от собствената си фирма, 
е смешно”, категорично за-
яви Ершов. Той обаче обяс-
ни, че наистина е имал за-
еми към „Петрол холдинг”, 
които е върнал с получения 
дивидент. Според изпратена 
от Митко Събев справка Де-
нис Ершов е имал почти 21 
млн. лв. заеми към „Петрол 

холдинг” към 20 декември 
2009 г.

Оттогава двамата основни 
акционери не спират да се 
обвиняват в източване на 
холдинга и дружествата под 
шапката му. 

На общо събрание на акци-
онерите на 28 юни ролите се 
разменят, като за него Събев 
твърди, че не се е провело, а 
Ершов и Мелник са катего-
рични, че е имало събрание. 
На него е сменен целият съ-
вет на директорите (СД) на 
холдинга. „Не искаме Митко 
Събев повече да ни бъде 
партньор”, каза Денис Ер-
шов. Според него на общото 
събрание от 28 юни всички 
са гласували за смяната на 
СД и очакванията му са това 
да се впише в Търговския 
регистър. „Не съм присъст-
вал на това общо събрание 
и няма логика да гласувам 
срещу себе си”, твърди Ми-
тко Събев.

Енергийни проекти
Паралелните спорове за 
надмощие в холдинга по-
степенно прераснаха и в 
борба за надмощие в едно 
от ключовите дружества 
- дистрибутора на горива 
на дребно „Петрол” АД. 
Събев твърди, че Ершов е 
получил над 1 млн. лв. слу-
жебни аванси, като една от 
задачите му е била да търси 
начини компанията да се 

включи в изграждането на 
важни енергийни проекти 
като газопровода „Южен 
поток” и петролопровода 
„Бургас - Александрупо-
лис”. Задачите са били въз-
лагани от бившия финансов 
и изпълнителен директор на 
„Петрол” АД Цветан Дими-
тров, който беше отстранен, 
а наскоро прокуратурата за-
почна досъдебно производ-
ство срещу него. Димитров 
от своя страна заяви, че той е 
спрял схеми за източване на 
„Петрол” от Митко Събев и 
затова е бил отстранен.

„Честно казано, искаме да 
участваме в „Южен поток”, 
но косвено - като доставчик 
на гориво за фирмите, кои-
то ще строят газопровода”, 
твърди Денис Ершов. 

много активи  
за продажба
На своята пресконференция 
Митко Събев заяви, че „Пе-
трол холдинг” струва мили-
ард. „За съжаление и това 
не е вярно”, контрира Денис 
Ершов. По думите му има 
много активи за продажба, 
но моментът за сделки ще е 
подходящ след три години, 
когато надеждите са кризата 
да свърши. „Преговорите 
с „Газпромнефт” за про-
дажбата на дял в „Петрол” 
продължават, но няма да ка-
жа на какъв етап са, защото 
това е търговска тайна”, каза 

Денис Ершов.
Ершов заяви, че основната 

цел пред „Петрол” е да се 
разплати с облигационерите 
и че проблемът с облига-
циите е само един - трябва 
да се връщат. „Има план за 
излизане от кризата”, добави 
Ершов.

Различията между двамата 
бивши приятели явно вече 
са стигнали до етап, в който 
пътищата им ще се разделят. 
Това личи в думите и на 
Денис Ершов, и на Митко 
Събев, които в последните 
шест месеца не спират да 
се засипват с компромати. 
„Болката ми е друга. Много 
е неприятно, когато те пре-
дава и лъже близък приятел, 
на който си вярвал на 100%”, 
коментира Денис Ершов. 
Той заедно с Мелник са кате-
горични, че не искат повече 
да са партньори със Събев. 
Същата теза се прокрадва и 
в коментарите на самия Ми-
тко Събев, който е предлагал 
на двамата си акционери 
още през декември 2009 г. 
да се разберат и да продадат 
51% от холдинга.

В борбата за надмощие 
между двамата стари при-
ятели бяха съдилищата в 
София и Варна, Агенцията 
по вписванията и подчине-
ният й Търговски регистър, 
та чак и министърът на пра-
восъдието.

атанас Христов

Инвестиции  
във футбола
Бюджет, три 
пъти по-висок 
от шампионския

През миналия сезон 
футболният клуб „Чер-
номорец” е трябвало да 
стане три пъти шампи-
он, защото бюджетът 
му е бил три пъти по-
висок от парите, с които 
е разполагал шампион-
ът „Литекс”, каза Денис 
Ершов. Той добави, че 

▶

стадион в Бургас няма как 
да се построи, защото 
първо трябва да се вър-
нат парите на облигаци-
онерите, а дори и тях ги 
няма. Александър Мелник 
заяви, че в последните две 
години не е виждал никак-
ви документи за разходи-
те на футболния клуб. От 
своя страна Митко Събев 
защитава тази инвести-
ция, тъй като те като 
спонсори и собственици 
на клуба са поели ангажи-
мент пред града и общин-
ския съвет в Бургас за 
инвестициите.

Върнах си заемите към "петрол холдинг", след като получих дивидент, каза Денис Ершов СниМкА МАринА АнгЕЛОвА▶

неса. „С изненада разбрах, 
че борсовите спекулации 
не са били само през 2007 и 
2008 г., а от съществуването 
на компанията”, твърди Ер-
шов. Александър Мелник е 
знаел за тези сделки, каза 
самият той, но е бил убеж-
даван от мениджмънта, че 
се използват за хеджиране. 
„Не е имало хеджиране на 
риска”, категорично заяви 
Мелник. „Ершов беше в 
управителния съвет на „Пе-
трол”, когато тези сделки 
се случваха, и не може да 
твърди, че е държан настра-
на от тях”, отвърна Митко 
Събев. 

началото на спора
Публичните противоречия 
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Европейската комисия 
отхвърли молбата на 
компанията да изпла-
ти емисия хибридни 
инструменти

Холандската финансова ком-
пания ING Group ще про-
дължи да плаща лихви по 
хибридните си капиталови 
инструменти, след като Ев-
ропейската комисия реши, 
че групата първо трябва да 
върне парите, получени от 
правителството по време на 
световната криза. От Брюк-
сел отхвърлиха молбата на 
компанията да изплати кни-
жа в размер на 1.5 млрд. USD 
на инвеститорите. Първата 
кол опция на ING за издаде-
ните през 2000 г. инструмен-
ти е през декември.

против правилата
Според ЕК молбата на ING 
противоречи на програмата 
за преструктуриране, коя-
то беше приета миналата 
година и която цели да се 
уравновесят предимствата, 
които спасителното държав-
но финансиране дава на ком-

панията. „Според плана бан-
ката и акционерите й тряб-
ва да участват с адекватен 
собствен дял в разходите по 
преструктуриране”, се каз-
ва в изявление на ЕК. Про-
грамата задължава ING да 
иска официално одобрение 
от Брюксел за изплащане-
то на дългови инструменти. 
Ограниченията са в сила до 
ноември 2012 г. или докато 
компанията изцяло върне 
държавното финансиране.

програма
Най-голямата финансова 
група в Холандия получи 10 
млрд. EUR помощ от прави-
телството, като половината 
от сумата вече е изплате-
на. Компанията получи и 
държавни гаранции за про-
блемните си американски 
ипотечни книжа. Като част 
от наложеното от Брюксел 
преструктуриране групата 
ще трябва да продаде значи-
телен брой активи, включи-
телно и застрахователното 
си подразделение. Целта на 
компанията е да върне и ос-
таналата част от парите на 
държавата догодина.

ING не успя да си 
спести лихвите

ЕК разследва Google за манипулиране 
на резултатите от търсенето
Компанията отхвърли 
обвиненията, че зло-
употребява с господ-
стващо положение

Европейската комисия запо-
чна разследване на Google 
за евентуална злоупотреба 
с господстващо положе-
ние. Брюксел ще проверява 
дали най-голямата търсач-
ка в света не манипулира 
резултатите от търсенето, 
така че те да не включват 
конкурентни услуги. Раз-
следването се прави заради 
оплаквания от страна на сай-
та за сравняване на цените 
Foundem и юридическата 
търсачка ejustice.fr, съобщи 
BBC. Технологичната ком-
пания отхвърли обвиненията 
и уточни, че ще сътрудничи 
на ЕК за изясняване на ситу-
ацията. Подобно разследване 
беше започнато по-рано тази 
година от прокуратурата в 
Тексас заради оплаквания от 
няколко фирми, включител-
но и Foundem. 

Казус
„Европейската комисия ре-
ши да започне антитръстово 
разследване по обвинения, 

че Google злоупотребява с 
господстващото си положе-
ние при онлайн търсенето”, 
казаха от Брюксел. Оттам 
уточниха, че това се прави 
във връзка с „оплаквания 
от доставчици на услуги за 
търсене за неблагоприятно 
третиране на техните услу-
ги в резултатите на Google, 
както и за преференциалното 
позициониране на собстве-
ните услуги на Google”. От 
компанията коментираха, че 
винаги са се стремили да 
бъдат коректни. „Винаги ще 
има какво да се подобри, 
така че ще работим с ЕК, за 
да разсеем всякакви притес-
нения”, казаха от Google.

механизъм
Търсачката на Google 
предлага две групи резул-
тати - неплатени и реклами 
(спонсорирани линкове). 
Разследването ще се опита 
да установи дали методът, 
който компанията използва 
за генериране на непла-
тените резултати, води до 
такова подреждане, което 
поставя другите услуги за 
търсене в неизгодна пози-
ция. Става дума основно 
за специализирани достав-

чици на такива услуги (т. 
нар. вертикални услуги за 
търсене).

оплакване
Според Foundem алгори-
тмите на Google „премах-
ват легитимни сайтове от 
резултатите на търсенето”. 
Освен това компанията попу-
ляризира своите собствени 
услуги за сметка на тези, 
предлагани от конкуренти-
те. „Google се възползва от 
господстващото си положе-
ние при търсенето по такъв 
начин, че смазва иноваци-
ите, потиска конкуренция-
та и ограничава правото на 
потребителите на избор”, 
се казва в оплакването на 
Foundem, което е заведено 
през февруари 2010 г.

ответен удар
Според Google обаче има 
друго обяснение защо те-
зи сайтове не са напред в 
резултатите от търсенето. 
Foundem например копира 
79% от съдържанието си 
от други сайтове, а алгори-
тмите на Google са разрабо-
тени така, че да изместват 
дубликатите на по-долни 
позиции.

▶ алгоритмите на Google класират на по-долни позиции сайтовете, които копи-
рат съдържание от други места                                Снимки BloomBerg

Печалбата на „Лукойл” скочи с 37%
Основната причина за 
добрите резултати на 
руската компания са 
по-високите цени на 
суровия нефт

Руският петролен гигант 
„Лукойл холдинг” отче-
те 37% ръст на печалбата 
през третото тримесечие 
на годината. Благодарение 
на по-високите цени на не-
фта в света положителни-
ят финансов резултат на 
компанията достигна 2.82 
млрд. USD в сравнение с 

2.06 млрд. USD година по-
рано.

резултати
Приходите от продажби 
са скочили с 21% и са 
достигнали 26.52 млрд. 
USD. За същия период на 
2009 г. компанията отчете 
приходи в размер на 21.94 
млрд. USD. Средната цена 
на суровия петрол през 
третото тримесечие на го-
дината е била 76 USD/ба-
рел, което е увеличение с 
12% спрямо същия период 
на 2009 г.

плюсове и минуси
Принос за добрите резултати 
на петролния гигант има и 
еднократната печалба в раз-
мер на 438 млн. USD заради 
„успешното приключване на 
юридическия спор за едно 
от смесените ни предпри-
ятия в Казахстан”, казаха 
от „Лукойл”. Въпреки това 
компанията не е успяла да 
реализира още по-високи 
резултати заради „увеличе-
нието на данъците за добив и 
по-високите износни мита”. 
Други негативни фактори 
са били поскъпването на ру-

ската валута и по-големите 
оперативни и транспортни 
разходи.

Стратегия
След като миналата годи-
на компанията прие нова 
стратегия за подобряване 
на финансовата си позиция, 
оперативният паричен поток 
е нараснал с 55% за пери-
ода юли - септември спрямо 
предходното тримесечие и е 
достигнал 5.37 млрд. USD. В 
същото време капиталовите 
разходи са намалели с 11% 
до 1.53 млрд. USD.

най-голямата финансова компания в Холандия се 
надява да изплати изцяло дълговете си към  
държавата догодина                                  

▶
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 8375 8267
Калай LME USD/т 24135 24070
Олово LME USD/т 2210 2221
Цинк LME USD/т 2097 2113
Алуминий LME USD/т 2245 2270
Никел LME USD/т 22595 22835
Алуминиева сплав LME USD/т 2220 2190

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1384,6 1384,4
Сребро LME USD/тр.у. 27,61 27,65
Платина LME USD/тр.у. 1656 1659,75
Паладий LME USD/тр.у. 697 699
Родий LME USD/тр.у. 2280 2280

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Ноември	 Декември
Суров петрол NYMEX USD/б 84,78 85,33
Брент ICE USD/б 86,67 86,73
Газьол ICE USD/т 734,25 737,25
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,15 4,18
Бензин 95 NYMEX USD/т 795 -
Нафта NYMEX USD/т 797 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Октомври
Пшеница Soft Red CBT USD/т 253,72
Царевица Yellow CBT USD/т 216,89
Ечемик Feed ASX USD/т 193,27
Памук No.2 NYBOT USD/т 2568,56
Какао  NYBOT USD/т 2785,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 4440,04
Соя No.2 ICE USD/т 453,41
Захар White NYSE LIFFE USD/т 704,00

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.12.2010. 

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,42
Бразилски реал BRL 10 8,35
Канадски долар CAD 1 1,42
Швейцарски франк CHF 1 1,46
Китайски ренминби юан CNY 10 2,18
Чешка крона CZK 100 7,95
Датска крона DKK 10 2,62
Естонска крона EEK 10 1,25
Британска лира GBP 1 2,3
Хонконгски долар HKD 10 1,87
Хърватска куна HRK 10 2,65
Унгарски форинт HUF 1000 7,03
Индонезийска рупия IDR 10000 1,61
Исландска крона ISK 100 3,2
Японска йена JPY 1000 
Южнокорейски вон KRW 100 1,74
Литовски литаc LTL 1000 1,27
Латвийски лат LVL 10 5,66
Мексиканско песо MXN 1 2,76
Малайзийски рингит MYR 10 1,17
Норвежка крона NOK 10 4,59
Новозеландски долар NZD 10 2,39
Филипинско песо PHP 10 1,11
Полска злота PLN 100 3,3
Нова румънска лея RON 10 4,93
Руска рубла RUB 10 4,55
Шведска крона SEK 100 4,62
Сингапурски долар SGD 10 2,08
Словашка крона SKK 10 1,11
Тайландски бат THB 100 4,83
Нова турска лира TRY 10 9,93
Щатски долар USD 1 1,45
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,05

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

29.11.2010	г.

158,01 157,24 156,47 156,09 154,16 154,16   
11,81 11,75 11,69 11,66 11,52 11,52   
85,30 84,89 84,48 84,06 82,82 82,82   
101,62 101,13 100,63 100,14 98,66 98,66   
790,54 786,70 782,86 779,02 767,51 767,51   
175,61 174,78 173,94 173,10 167,25 167,25   
80,49 80,10 79,71 79,32 77,39 77,39   
163,60 162,82 162,03 161,24 157,31 157,31   
317,51 316,00 314,49 312,97 302,39 302,39   
211,14 210,14 209,13 208,13 201,09 201,09   
247,68 246,51 245,33 244,15 235,89 235,89   
90,37 89,94 89,51 89,08 86,07 86,07   
233,66 232,54 231,43 230,32 222,53 222,53   

до	15.00	ч.	на	29.11.2010	г.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Елана Еврофонд
ДФ Елана Глобален Фонд Акции
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 
ДФ Златен лев Индекс 30  

Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ-Авангард
ДФ ПИБ-Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 07.08.2010 до 16.08.2010
Лимитиран период” от 17.08.2010 до 14.11.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси

ДФ Статус Глобал ETFs
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРО	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,43864 0,00706
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,74192 0,14071
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,46989 0,01347
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,50564 0,02238
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,25695 0,02325
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,85001 -0,04978
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62425 0,00049
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,33490 0,01757
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 1,93687 0,02044
ХъРВАТСКА КУНА HRK 10 2,63376 0,00053
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 6,88236 -0,08831
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,66240 0,01438
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,27390 0,03550
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK   0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,79434 0,02803
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,29481 0,01081
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,75741 0,00117
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,19850 0,01042
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,75050 0,04163
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,41729 0,01115
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,11399 0,00524
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,40969 0,05550
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,80642 -0,02565
НОВА РУМъНСКА ЛЕЯ RON 10 4,55639 0,00191
РУСКА РУБЛА RUB 100 4,77562 0,02356
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,13251 0,01133
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,13586 0,00858
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,98250 0,05523
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,95587 0,05043
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,50472 0,01694
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,10953 0,02558
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 2065,49000 50,40000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 1.12.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 01.12.2010 г.

ПРЕХВъРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВъРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция или 
един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на Нет-
ната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	30.11.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 	1.0316	лв. 1.0162	лв.	 1.0265	лв.	 1,71	% 2,95	%

Сентинел	-	Рапид 1,1877	лв. 1,1877	лв. 	3,67	% 4,04	%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	29	ноември	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	30/11/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,183604 € 1,207276 € 1,177686
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,908218 € 0,926382 € 0,903677

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,884453 € 0,902142 € 0,880031

Цените са валидни за поръчки, подадени на 25/11/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	1/12/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,147080 лв. 1,147080 лв. 1,147080 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 1/12/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Смесен - балансиран 4.6759 4.6993  4.8629 4.6759  4.5824   -9.19% 15.65% -12.50% -23.44% 21.01.2008
фонд в акции 7.1845 7.2204  7.4719 7.1845  7.0408   1.42% 14.40% -0.05% -10.99% 23.01.2008
фонд в акции 10.1685 10.3210  10.5752 0.0000  0.0000   1.08% 0.10% 1.24% 1.43% 23.09.2009
             
фонд в акции 2.0981    2.0981    -15.82% 28.84% -20.46% -57.05% 12.11.2007
Смесен - балансиран 2.4862    2.4862    -16.42% 25.40% -20.67% -50.59% 12.11.2007

Фонд на паричен пазар 11.4110  11.4053  11.3882 11.3996 11.3996 11.4053 6.17% 0.12% 6.92% 6.36% 06.10.2008
Смесен - балансиран 10.6917  10.6385  10.5321 10.5853  0.0000 -0.66% 3.47% -1.29% 2.98% 06.10.2008
фонд в акции 9.7792  9.7305  9.5845 9.6332  0.0000 -5.35% 8.36% -6.71% -1.29% 06.10.2008
             
Смесен - балансиран 13.2450    13.1139    -2.29% 5.72% -3.49% 5.63% 14.12.2005
фонд в акции 7.6899    7.6138    -9.10% 10.46% -13.57% -5.09% 01.03.2006
фонд в акции 4.2791    4.2367    -27.62% 12.78% -27.22% -17.66% 21.06.2006
фонд в акции 7.7050    7.4806    -5.55% 11.98% -3.01% -9.82% 05.02.2008
фонд в акции 11.1685    10.8432    5.66% 12.81% 7.99% 2.92% 05.02.2008
Фонд на паричен пазар 12.1940    12.1940    7.49% 0.17% 8.39% 8.43% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
Смесен - балансиран 82.5842    82.2952  82.5842  -0.42% 1.34% -2.36% -4.34% 20.11.2006
фонд в акции 47.8126    47.5735  47.8126  -7.87% 2.45% -10.53% -13.00% 20.11.2006
фонд в акции 64.0115    63.6914  64.0115  -7.15% 4.99% -4.90% -11.44% 03.10.2007
             
фонд в акции 97.7340    96.2790    -5.51% 3.37% -7.24% -0.80% 04.01.2007
Смесен - балансиран 79.3361    78.1549    -4.92% 2.48% -6.39% -6.95% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.32211    1.31947    5.77% 0.75% 6.78% 5.74% 01.12.2005
Смесен - балансиран 1.08225    1.07577    0.27% 4.07% -0.73% 1.54% 01.12.2005
фонд в акции 0.74418    0.73313    -4.80% 8.00% -7.21% -6.24% 01.03.2006
Смесен - консервативен 0.74234    0.73790    1.14% 2.54% 1.93% -10.46% 07.03.2008
Смесен - консервативен 1.05447    1.05132    2.79% 0.48% 3.62% 3.33% 07.05.2009

Смесен - балансиран 98.2572    97.2796    -4.83% 6.30% -7.34% -0.45% 07.12.2005
Смесен - балансиран 103.0108    101.9858    -6.59% 5.36% -9.23% 0.52% 06.03.2006
фонд в акции 82.8983    81.6641    -8.48% 8.99% -11.22% -2.19% 20.06.2005
Фонд на паричен пазар 123.8851    123.8851    7.84% 0.45% 8.36% 7.22% 31.10.2007
Смесен - консервативен 94.0754    93.6995    4.20% 2.40% 2.64% -2.18% 01.02.2008
Смесен - консервативен 107.5699  107.4624  107.1400  107.4624  4.93% 0.64% 5.52% 5.25% 01.07.2009
фонд в акции 100.9969  99.9969  0.0000  0.0000  N/A N/A N/A N/A 15.11.2010
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
Смесен - балансиран 4.7793     4.7507     -2.81% 7.70% -4.70%*** 4.76% 08.07.1999
фонд в акции 0.9036  0.8992   0.8969                                0.8925     -15.08% 13.21% -17.90%*** -7.22% 01.06.2009

Фонд на паричен пазар 10.0200    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
Смесен - балансиран 17.2038     17.0838     -8.15% N/A -10.00% 9.24% 28.09.2004
фонд в акции 10.5515    10.4049     -13.54% N/A -16.40% 0.96% 05.01.2006

фонд в акции 1.1378     1.1210     -12.18% 11.36% -13.70% 1.00% 10.05.2004
фонд в акции 0.7653     0.7540    9.69% 16.55% 8.83% -6.59% 04.10.2006
фонд в акции 1.0292     1.0140    17.37% 10.30% 16.19% 0.46% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 131.3683  131.1719  130.9101    3.93% 3.21% 4.95% 6.08% 04.05.2006
Смесен - балансиран 14.1258  14.1258  13.9859    -6.13% 8.18% -7.53% 1.74% 17.12.2004
фонд в акции 0.7328  0.7256  0.7184    -2.21% 15.22% -5.27% -6.99% 04.05.2006
             
Смесен - балансиран 801.9446    795.9450    2.83% 3.39% 2.31% -7.85% 09.05.2008
фонд в акции 719.5352    714.1521    1.49% 3.88% 0.99% -11.08% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.4855    11.4855    5.67% 1.15% 5.92% 2.91% 30.01.2006
Смесен - балансиран 120.9070    120.9070    0.74% 5.06% -0.27% 2.26% 30.01.2005
фонд в акции 6.8069    6.8069    -3.36% 9.95% -5.43% -7.67% 30.01.2006
фонд в акции 10.1887    10.1887    1.19% 2.33% 1.47% 1.03% 30.01.2009
           
фонд в акции 7.8919    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв
фонд в акции 0.5244  0.5218  0.5192    -0.38% 7.62% -1.49% -19.41% 19.11.2007
Смесен - балансиран 0.7412  0.7386  0.7360    -0.71% 3.28% -0.89% -9.57% 19.11.2007
Смесен - консервативен 1.0028  1.0013  0.9998    3.99% 1.06% 4.56% 0.04% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
ФФонд на паричен пазар 1.2771  1.2752  1.2733     5.44% 0.20% 6.20% 5.31% 16.03.2006
фонд в облигаци 1.2994  1.2955  1.2916     6.01% 0.83% 6.85% 5.67% 16.03.2006
Смесен - балансиран 0.8622  0.8588  0.8554     -0.83% 2.90% -1.65% -3.19% 16.03.2006
фонд в акции 0.6269  0.6238  0.6207     -7.09% 5.14% -8.91% -9.56% 16.03.2006
Смесен - балансиран 0.7133  0.7105  0.7077     -6.54% 4.06% -7.31% -11.54% 11.02.2008
Фонд на паричен пазар             19.01.2010
 1.0414  1.0414  1.0414    N/A N/A N/A N/A 
 0.0000  0.0000  0.0000    N/A N/A N/A N/A 
             
Фонд на паричен пазар 1.1871    1.1871    3.61% 0.12% 4.02% 3.71% 15.11.2005
Смесен - балансиран 1.0316    до 90 дни  над 90 дни  1.71% 3.31% 2.80% 0.41% 12.09.2005
     1.0162  1.0265      

Смесен - балансиран 7.6873    7.6873    -6.42% 9.87% -4.89% -5.40% 01.03.2006
фонд в акции 6.6006    6.6006    N/A 9.27% -7.16% -8.39% 01.03.2006
фонд в акции 2.9313    2.9313    4.52% 14.52% 4.75% -28.59% 05.04.2007
фонд в акции 10.4652    10.4652    0.35% 1.91% 1.30% 2.36% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7624                                   0.7586                                      0.7567                                  0.7511                  0.7511 0.7549                                          0.7361  3.51% 11.77% 3.71% -6.14% 22.05.2006
фонд в акции 0.4284                                  0.4263                                     0.7567                                 0.4221                  0.4221 0.4242                                         0.4137  2.70% 15.01% -1.54% -21.46% 02.05.2007
  за поръчки до 250 000 евро    за поръчки над 250 000 евро  Цена        
фонд в акции 110.0106                                               108.6591                                                    107.8482    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010
           
фонд в облигаци 324.2068    323.2356    3.73% 0.45% 4.27% 7.03% 17.11.2003
 13.5009    13.2349    2.55% 2.56% 2.67% 5.98% 27.12.2005
Смесен - балансиран 12.1736    11.8156    -0.80% 5.52% -1.31% 3.66% 27.12.2005
фонд в акции 8.5263    8.2755    -3.06% 11.40% -4.62% -3.42% 07.09.2005
Смесен - балансиран 20.8912    20.8912    3.02% 4.27% 3.03% 1.40% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.6023    6.5693    -2.44% 4.91% -2.62% -11.23% 01.06.2007
Смесен - балансиран 8.0168    7.9767    -1.55% 4.89% -1.20% -6.15% 01.06.2007
фонд в облигаци 11.8133    11.7838    8.64% 2.95% 9.01% 5.22% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1862    1.1629    -3.01% 5.08% -3.58% 4.17% 18.09.2006
Смесен - балансиран 1.0551    1.0446    0.16% 3.97% 1.01% 2.21% 10.06.2008

N/A 13.4810  12.1557   8.5137  
324.8542 N/A 12.1139 8.4845  
326.4728 13.3679 N/A 8.4427  
326.4728 13.3679 12.0542 N/A  

ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска

Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low

ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1,32 1,32 1,34 1,32

БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,85 0,85 0,85 0,84

ЯПОНСКА йЕНА JPY 111,43 111,43 111,83 110,56

ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1,33 1,33 1,34 1,32

НОРВЕжКА КРОНА NOK 8,16 8,16 8,18 8,12

ШВЕДСКА КРОНА SEK 9,29 9,29 9,32 9,26

КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1,35 1,35 1,36 1,34

АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1,37 1,37 1,38 1,36

УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 279,7 279,9 281,03 276,98

ЧЕШКА КРОНА CZK 24,72 24,74 24,81 24,67

РУСКА РУБЛА RUB 41,56 41,59 41,68 41,48

ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 4,01 4,02 4,05 3,97

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 1.12.2010 г.
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Цената на 
златото 
отчете по-

вишение и по време 
на вчерашната 
сесия в Лондон дос-
тигна 1385.3 USD/
тр.у. Причината 
за поскъпването 
е нежеланието на 
инвеститорите да 
поемат риск

По време на 
борсовата 
сесия във 

вторник измери-
телят загуби 189 
пункта от стойност-
та си. Дълговите 
проблеми на 
Европа продъл-
жават да оказват 
негативно влияние 
върху Азия

индекс на деня

1.87
▶ процента се понижи япон-
ският индекс Nikkei 225 и дос-
тигна 9937.04 пункта

Стока на деня

1.31
▶ процента спечели 
медта на борсата в 
Лондон и достигна 8375 
USD/т

Черната серия за еврото продължава
Еврото поевтиня за тре-
ти пореден ден и за първи 
път от последните десет 
седмици слезе под нивото 
от 1.300 EUR/USD, губей-
ки 1.13% на дневна база. 
Вече втори ден, след като 
финансовите министри от 
Европейския съюз (ЕС) 
взеха решение да отпус-
нат на Ирландия 85 млрд. 
EUR, пазарите продължа-
ват да търгуват еврото на 
къси позиции.

Причината за продължа-
ващото недоверие в един-
ната валута са съмненията 
на инвеститорите, че двете 
съседни държави - Испа-
ния и Португалия, също 
ще прибягнат към търсене 
на финансова помощ. Нес-
тихващата дългова криза 
в Европа поставя огромно 
предизвикателство пред 
лидерите на ЕС. Те трябва 
да успеят да се справят с 
проблемите на големите 
дефицити и в същото 
време да не позволят  на 
някои от периферните 
членове на зоната да бъдат 
изключени от валутния 
съюз.

Много силно влияние 
оказаха и опасенията, 
че ако Испания изпадне в 
положението на Гърция и 
Ирландия, Европа просто 
няма да има достатъч-
но средства да я спаси. 
Икономиката на страната е 
двойно по-голяма от тези 
на Ирландия, Гърция и 
Португалия, взети заедно. 
Само за досега спасени-

те държави общността е 
отделила 130 млрд. EUR, 
което означава, че евен-
туална помощ за Испания 
ще струва близо 440 млрд. 
EUR - пари, които офи-
циално не може да бъдат 
дадени. За това предупре-
ди и американският ико-
номист и нобелов лауреат 
Нуриел Рубини. Той за 
пореден път алармира, 
че следващата страна на 
опашката за помощи ще 
бъде Португалия, но ис-
тински големият проблем 
ще е Испания.

Еврото загуби позиции 
не само срещу долара, но 
и срещу всички основни 
валути. Кросът му спрямо 
британския паунд също 
регистрира 10-седмично 
дъно, като в ранната аме-
риканска сесия се търгу-
ваше за 0.8373 EUR/GBP. 
Спрямо японската йена 
еврото също регистрира 
рекорд. В рамките на една 
сесия разликата в стой-
ността на двете валути 
намаля с 1.89% и котиров-
ките се движеха при нива 
от 108.51 EUR/JPY.

На 
последната 

сесия еврото се 
търгуваше за 
1.2989 EUR/USD, 
което е понижение 
с 1.13%

Георги Георгиев 
georgi.georgiev@pari.bg

▶ инвеститорите продължиха да търгуват европейската валута на късо 
въпреки отпуснатата помощ за ирландия  Снимка bloomberg

Индия няма да 
забранява износа 
на захар
Цената на нерафинира-
ната захар се понижи с 
2.22% до 611 USD/т, след 
като перспективите за про-
изводството и износа на 
Индия за сезон 2010-2011 
г. се повишиха.

На конференция в 
Лондон президентът на 
индийската асоциация на 
производителите на захар 
Вивек Сараоги обяви, че 
до края на тази година 
Индия ще позволи износ в 
размер на 2 млн. т. Според 
доклад на организацията 
азиатската държава ще 
произведе 25.5 млн. т през 
2011 г. Също така  през 
сезон 2011-2012 ще отчете 
излишък на суровината.

Преди обявяването на 
тези новини бялата захар, 
търгувана на борсата в Ню 
Йорк, поскъпна с 4.7% 
в рамките само на две 
седмици. За същия период 
нерафинираната захар 
спечели 3.3%. Водещият 
фактор за това поскъпване 
бяха опасенията на инвес-
титорите, че индийското 

На борсата 
в Ню 

Йорк цената на 
нерафинираната 
захар падна с 2.22% 
до 611 USD/т

правителство ще забрани 
напълно износа през де-
кември. Все пак индийски-
ят земеделски министър 
Шарад Палар заяви, че 
износът през следващата 
година ще зависи в най-го-
ляма степен от това каква 
ще бъде новата реколта.
Прогнозите са, че през 
следващата година Индия 
ще има нужда от 22.5 млн. 
т, за да покрият вътреш-
ното потребление, което 
означава, че страната ще 
може да изнесе 3 млн. т, 
ако добивът покрие очак-
ванията. От предишната 
реколта резервите от захар 
са 5.1 млн. т.

На послед-
ната бор-
сова сесия 

металът поскъпна 
със 106 USD. Както 
и златото, така и 
промишлените 
метали привличат 
интереса на ин-
веститорите като 
най-нискорискови 
активи

25,5579	 25,4350	 4037,0419	 404,2391	 24,5749	 3	997,0712	 396,3128

29,3874	 29,2461	 3128,4692	 102,0000	 28,26	 3097,49	 100

109,7612	 109,2335	 1142,0375	 83,2190	 105,54	 1130,73	 81,59

18,3097	 18,2217	 1518,6562	 93,6869	 17,61	 1503,62	 91,85

40,8390	 40,6427	 4207,1487	 0,0000	 39,27	 4165,49	 0

30,1236	 29,9788	 939,8400	 0,0000	 28,97	 930,53	 0

30,3814	 30,2354	 1413,2627	 102,0000	 29,21	 1399,27	 100

25,8877	 25,7632	 1394,0828	 143,4244	 24,89	 1380,28	 140,61

41,4180	 41,2160	 1465,8599	 0,0000	 40,41	 1458,57	 0

44,5065	 44,2894	 1791,4262	 0,0000	 43,42	 1782,51	 0

не	се	 15,9531	 1227,1581	 не	се		 15,87	 1221,05	 не	се
предлага	 	 	 предлага	 	 	 предлага
не	се		 27,6388	 1231,8181	 не	се		 27,5	 1225,69	 не	се
предлага	 	 	 предлага	 	 	 предлага

149,4159	 148,6870	 1562,0240	 150,6752	 145,77	 1554,25	 149,18

129,1981	 128,5678	 1194,6234	 0,0000	 126,05	 1188,68	 0

31.11.2010 г.
30.11.2010 г.

Георги Георгиев 
georgi.georgiev@pari.bg

Злато
USD/тр.у.
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Намаляването на 
трафика е възможно 
само ако в центъра 
има по-малко коли

Господин Заимов, как 
смятате да намалите 
трафика в центъра на 
София?

- На първо място трябва 
да стане ясно на всички, 
особено на хората в об-
щината, че придвижването 
се отнася до хора, а не до 
автомобили. Всички сме 
родени да ходим пеша и 
всеки шофьор, преди да 
стигне до колата, изминава 
крачки пеша. Намаляване-
то на трафика е възможно 
само ако в центъра има по-
малко коли. Трябва да има 
по-приятни и по-удобни 
условия за придвижване 
пеша. Трябва да има по-
добър градски транспорт 
- не само като мрежа, за-
щото мрежата ни е доста 
добра, но и като качество. 

▶

Тук говорим за регуляр-
ността, предвидимостта, 
капацитета. Трябва да се 
облекчи и придвижването 
с велосипед. 

Друга разумна мярка е 
да се затрудни влизането 
на автомобили в центъра. 
Например в Лондон има 
цена за влизане в центъра. 
Но в София това за мен 
не е решение, защото има 
много други мерки, които 
да се вземат.

Предвижда ли се покач-
ване на цените за парки-
ране в центъра?

- Надявам се, крайно вре-
ме е. Работната група на 
общината, която работи по 
промяна на регламента на 
синята зона, препоръчва 
увеличаване на цената. Ос-
новната цел на таксата за 
паркиране е да има сво-
бодни места за паркиране. 
Целта на високата цена не 
е да се получават приходи. 
Услугата трябва да е точно 
толкова скъпа, че да накара 
хората да се замислят дали 
да останат паркирани, така 
че други хора да не могат да 
дойдат на тяхното място.

Планират ли се надзем-
ни и подземни паркинги 
и къде?

- Много е важно изграж-
дането на буферни паркин-
ги, които са в периферната 
част на града. Целта е хо-
рата, които живеят в пред-
градията на града или в 

▶

▶

Движението в София е важно  
за хората, а не за автомобилите

интервю Мартин Заимов, зам.-председател на Столичния общински съвет

В края на миналата 
седмица в общината 
от британската 
консултантска компания 
„Мот Макдоналд” 
представиха нов план 
за организацията на 
движението в София. По 
този повод потърсихме 
мнението на Мартин 
Заимов, който е 
зам.-председател на 
Столичния общински 
съвет

▶

Визитка
Кой е Мартин 
Заимов

Завършва „Електрон-
на техника” в Техни-
ческия университет в 
София и макроиконо-
мика в London School of 
Economics. Бил е зам.-
министър на търгови-
ята в служебното пра-
вителство на Стефан 

▶

Софиянски. От 1 юли 1997 
г. става подуправител 
на БНБ и ръководител на 
управление „Емисионно”. 
Заимов беше кандидат 
за кмет на столицата 
от ДСБ и СДС през 2007 г. 
В момента е зам.-пред-
седател на Столичния 
общински съвет. Предсе-
дател е на управителния 
съвет на „Парк” АДСИЦ 
и член на УС на „Сосиете 
Женерал Експресбанк”.

Трябва да 
стане ясно на 

всички, особено на 
хората в общината, 
че придвижването 
се отнася до хора, а 
не до автомобили

Работната 
група на 

общинския съвет не 
е толкова смела, че 
да въведе такса за 
влизане в центъра.

О Б Щ И Н А - П Л Е В Е Н
На основание Решения  № 1082, № 1083, № 1084, № 1091, № 1092, № 1093, № 1094 и  № 1095

от 28.10.2010 год. на Общински съвет – Плевен, 
ОБЯВЯВА

НОВИ ПУБЛИЧНИ  ТЪРГОВЕ  С  ЯВНО  НАДДАВАНЕ
за продажба на следните общински имоти: 

№
по
ред

ОБЕКТИ Начална
тръжна 
цена
/лв./
без ДДС

Стъпка
на 
надда-
ване
/лв./

Депозит
за 
участие
/лв./

Срок за 
закупуване
докум. и 
цена /до/
лв. с ДДС

Срок за 
подаване 
на пред
ложения 
/до/

Дата и час
на
провеж-
дане

1 Застроен УПИ с площ 5 760 
кв.м., в кв.20 за детска 
градина и сграда /бивше 
училище/ с.Бохот

45 000 2 000 4 500 І търг
21.12.10 г.
120 лв.
ІІ търг
20.01.11 г.
120 лв.

27.12.10 г.

25.01.11 г.

29.12.10 г.
10,00 часа

28.01.11 г.
10,00 часа

2 Общежитие в 
с. Беглеж,  застр. площ  747, 
50 кв.м. на 4 ет., сутерен и 
котелно – застр. пл.160,40 
м.2

260 000 5 000 26 000 І търг
21.12.10 г.
180 лв.
ІІ търг
20.01.11 г.
180 лв.

27.12.10 г.

25.01.11 г.

29.12.10 г.
13,30 часа

28.01.11 г.
13,30 часа

3 Ресторант с идент.  № 
56722.656.493.3, наход. се в 
ж.к. “Сторгозия”,
разг. застр. пл. 1611 кв.м.

380 000 10 000 38 000 І търг
24.12.10 г.
180 лв.
ІІ търг
24.01.11 г.
180 лв.

29.12.10 г.

28.01.11 г.

03.01.11 г.
10,00 часа

31.01.11 г.
10,00 часа

4 Дворно място от 3110 
м2, УПИ ІІІ-547, кв.33 и 
ветеринарна лечебница
с. Брестовец

110 000 5 000 11 000 І търг
24.12.10 г.
180 лв.
ІІ търг
24.01.11 г.
180 лв.

29.12.10 г.

28.01.11 г.

03.01.11 г.
13,30 часа

31.01.11 г.
13,30 часа

5 Обект с идент.
56722.660.302.3.34
застр пл.15,41кв.м.
ул.П.Р. Славейков
№30, вх.В, ет.1

5 000 500 500 І търг
27.12.10 г.
120 лв.
ІІ търг
26.01.11 г.
120 лв.

03.01.11 г.

31.01.11 г.

04.01.11 г.
10,00 часа

03.02.11 г.
10,00 часа

6 Обект – библиот.,  
ж.бл.”Скобелев-3” вх.А, І 
етаж, с ид. 56722.662.542.1.8
заст. пл.105 кв.м.+ склад

155 000 3 000 15 500 І търг
27.12.10 г.
180 лв.
ІІ търг
26.01.11 г.
180 лв.

03.01.11г.

31.01.11 г.

04.01.11 г.
13,30 часа

03.02.11 г.
13,30 часа

7 Помещение 
–  с идентификатор 
56722.660.857.5.12,
застр. пл. 20 кв. м.
бул.“Хр. Ботев” 48 
УПИ ХVІІ, кв.199

20 000 1 000 2 000 І търг
30.12.10 г.
120 лв.
ІІ търг
31.01.11 г.
120 лв.

04.01.11 г.

03.02.11 г.

07.01.11 г.
10,00 часа

07.02.11 г.
10,00 часа

8 Помещение 
–  с идентификатор 
56722.660.857.5.13,
застр. пл. 36 кв. м.
бул.“Хр. Ботев” 48 
УПИ ХVІІ, кв.199

50 000 2 500 5 000 І търг
30.12.10 г.
180 лв.
ІІ търг
31.01.11 г.
180 лв.

04.01.11 г.

03.02.11 г.

07.01.11 г.
13,30 часа

07.02.11 г.
13,30 часа

Тръжни документации за участие се закупуват от център за административно обслужване  на Община Плевен всеки 
работен ден до 16.30 ч., до посочените срокове за закупуване.
Депозитите за участие се внасят по банкова сметка IBAN BG43 UNCR 9660 3311 9710 10, BIC UNCRBGSF в УниКредит Булбанк, 
клон Плевен.
За справки: Община Плевен, стая № 8, тел. 881 296; 
Пълният текст на посочените решения са публикувани в “Държавен вестник” брой № 93 от 26.11.2010 год. и 
на сайта на Община – Плевен - www.pleven.bg.

по-близки градове, да спрат 
колата си близо до метрото 
или друг транспорт и да се 
прекачат. Максималното 
разстояние на един буферен 
паркинг от градския транс-
порт е 300 м. Има няколко 
възможности за тяхното 
опериране - може паркин-
гът да е напълно безплатен 
и поддържан от общината 
или градският транспорт 
да се грижи за него и пар-
кирането да е включено в 
цената на билета за градски 
транспорт.

Друга важна задача е из-
граждането на подземни 
паркинги за живущите в 
центъра. 90% от местата 
в центъра са резервирани 
именно за тях. Клетките в 
тези паркинги трябва да бъ-
дат продадени на живущи-
те, а не на фирми. Защото 
офисите ще използват тези 
паркинги за служителите си 
и ще увеличават трафика. 
Основният проблем на си-
нята зона, е, че за живущите 
е несправедливо да плащат 
цената на приходящите. 
Много по-добре би било да 
си имат собствени подзем-
ни паркоместа. Има хора, 
които биха искали да се из-
градят оборотни паркинги 
в центъра на града, но това 
ще увеличи трафика.

Как ще подобрите без-
опасността на пътя?

- Консултантът предложи 
мерки, които не са скъпи, 
за безопасност на пътя, 
които общината може да 
осъществи в кратък срок. 
Предлага се видеосигнали-
зация и непостоянно огра-
ничение на скоростта, кое-
то е съобразено с пътните 
условия. Тоест ако времето 
е лошо, се препоръчва да 
се намали скоростта, ако 
е добро - ограничението е 
нормално. Важно е, когато 
се приложат определени 
инженерни и организа-
ционни мерки на дадено 
място, след това да се на-
прави анализ на резултата в 

▶

рамките на 6 месеца, за да 
може да се коригират про-
мените. Важен е и анализът 
на самите произшествия. 
Общината трябва да об-
ръща внимание на броя и 
тежестта на произшестви-
ята. Тоест да не се набляга 
на преминаването на мак-
симален брой автомобили 
през едно кръстовище, за-
щото този приоритет може 
да увеличи броя на произ-
шествията. 

Какви са плюсовете от 
наемането на чуждес-
транни консултанти?

- Важно е общината да 
възприеме като собствена 
практика методологията на 
консултанта, за да може тя 
после да подобри дейността 
си. Целта е да минем на по-
високо ниво и препоръките 
на консултанта да се пре-
върнат в регулярна методи-
ка в самата администрация. 
Важно е да разчитаме на 
себе си и да се научим да 
работим по-добре с новите 
знания. Този план не бива 
да се разглежда като реше-
ние на конкретна задача, 
защото градът живее. Това 
е процес.

Теодора Мусева

▶

СНИМкА ЕМИлИя кОСТАДИНОВА
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Застрахователните компа-
нии в България са нама-
лили инвестициите си в 
банкови депозити и са на-
сочили вложенията си към 
облигации и държавни цен-
ни книжа (ДЦК). Това по-
казват официалните данни 
на Комисията за финансов 
надзор за резултатите на 
сектора в периода януари 
- септември 2010 г.

Свиване
Секторите общо застрахо-
ване и животозастраховане 
са намалили парите, които 
държат в банкови депозити, 
спрямо края на септември 
миналата година. Далеч по-
голямо е свиването на ин-
вестициите във влогове на 
животозастрахователите. 
Средствата, които компа-
ниите са вложили в банкови 
депозити, в края на септем-

ври са 156.5 млн. лв., което 
е с 31.2% по-малко спрямо 
съпоставимия период на 
2009 г. Общозастрахова-
телните компании са на-
малили инвестициите си 
в банкови депозити с 8.9% 
на годишна база и в края на 
септември секторът държи 
във влогове 481.95 млн. лв. 
Въпреки това намаление 
все още депозитите са с 
най-голям дял в инвести-

ционния портфейл на об-
щозастрахователните ком-
пании. В края на септември 
тази година депозитите са 
42.15% от всички инвести-
ции, а за същия период на 
миналата година влоговете 
бяха 49.86% от всички ин-
вестиции на общото застра-
ховане. От бранша обясня-
ват свиването на парите в 
депозити с понижението 
на лихвите, което започна 
още в края на миналата го-
дина. Според банкери обаче 
корпоративните клиенти 
теглят средствата си, защо-
то нямат достатъчно пари 
и предпочитат да използ-
ват натрупаните средства, 
вместо да теглят кредити 
при висока лихва.

В края на деветмесечието 
на миналата година лихви-
те по депозитите все още 
бяха достатъчно високи и 

именно това привличаше 
застрахователите да държат 
натрупаните активи в бан-
ки. Освен това депозитите 
през миналата година но-
сеха добър доход, при това 
при почти нулев риск.

Лавина или не
Въпреки лавината от из-
гърмели облигационни 
емисии от началото на та-
зи година в баланса на за-
страхователите прави впе-
чатление, че дружествата 
са увеличили инвестици-
ите си в инструментите с 
фиксирана доходност. В 
тези инструменти живото-
застрахователните компа-
нии са инвестирали малко 
над 183 млн. лв., което е 
с 40.4% повече спрямо 
края на септември 2009 
г. Дружествата в общо-
то застраховане държат в 

облигации 175.6 млн. лв., 
като в края на септември 
тази година инвестициите 
им в този инструмент са 
нараснали с 42.4% на го-
дишна база.

Увеличават се и парите, 
които застрахователите ин-
вестират в ДЦК. С 33.2% на 
годишна база до 228.4 млн. 
лв. са се повишили вложе-
нията на общозастрахова-
телните дружества. В края 
на септември компаниите 
в животозастраховането са 
инвестирали в държавен 
дълг 187.5 млн. лв., което 
е със 7.9% повече спрямо 
същия период на минала-
та година. Мениджъри на 
застрахователни компании 
неведнъж са твърдели, че 
ДЦК са най-сигурният ин-
струмент за инвестиции, 
макар и да носи по-скромен 
доход. От бранша са катего-

рични, че разпределението 
на парите в различни фи-
нансови инструменти е спо-
ред разписаните в Кодекса 
за застраховането лимити.

Общите активи на застра-
хователите в края на сеп-
тември тази година са 2.8 
млрд. лв., което е 5.4% ръст 
на годишна база. Инвести-
циите на компаниите са за 
1.95 млрд. лв., което е със 
7.7% повече спрямо девет-
месечието на 2009 г.

Атанас Христов

Застрахователите намалиха 
депозитите заради ниските лихви
Компаниите от сектора се насочиха към покупки на ДЦК

„Ти Би Ай 
Кредит” с 
промоция за 
кредитна карта 
Небанковата финансо-
ва институция „Ти Би Ай 
Кредит” предлага арт кре-
дитна карта с промоцио-
нална такса за издаване и 
активиране, съобщиха от 
компанията. До края на 

януари тази такса ще е 8 
лв.  Art CreditCart e между-
народна револвираща кре-
дитна карта и има индиви-
дуално определен револ-
виращ кредитен лимит до 
10 хил. лв.
Картата може да се 
използва за плащане на 
стоки и услуги в магазини, 
ресторанти, фризьорски и 
козметични салони, SPA 
центрове, за зареждане 

гориво, като е валидна в 
повече от 30 млн. търгов-
ски обекта по света. Про-
дуктът дава възможност 
да се теглят пари в брой 
на банкомат и на ПОС тер-
минал, да се резервират 
хотели и коли под наем. 
Освен като кредитна карта 
продуктът може да бъде 
ползван като предплатена 
карта за подарък с лимит 
до 5 хил. лв.

Продукт

БАнки и  
зАСтрАХовАне

404 
▶ млн. лв. са средствата, 
които дружествата в 
общото застраховане са 
инвестирали в облигации 
и държавни ценни книжа. 
Ръстът на годишна база 
е 37%

2.8 
▶ млрд. лв. са активите на 
застрахователите в края 
на септември, те са се 
повишили с 5.4% на годиш-
на база 
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97 
▶ процента от хората 
биха се обърнали към бан-
ката, ако източат карта-
та им

Банките са длъжни 
да възстановяват 
суми, които са над 
300 лв., за  
по-малките обаче 
никой не носи 
отговорност
Измамите с банкови карти 
при теглене от банкомат 
зачестиха още повече най-
вече заради кризата и тър-
сенето на лесни начин за 
получаване на пари. Вече 
все повече хора се оплак-
ват от източени дебитни 
карти. Според картовите 
оператори обаче измами-
те са намалели, защото 
банките въвеждат все по-
добри системи за защита. 
Това е така, но за новите 
карти. Пластиките, които 
са издадени преди време, 
най-често не са с толкова 
добра защита. Банките въ-
веждат все нови секюрити 
технологии, но много чес-
то потребителите не са 
информирани за това. 

По сигнал
Читател на в. “Пари” сиг-
нализира за източена кар-
та при теглене на пари 
от банкомат на банката 
издател, който се намира 
непосредствено пред кло-
на на банката. Източени 
са 600 лв., които след това 
банката е върнала. Това 
обаче са единични случаи. 
Много от жертвите на кар-
товите престъпления не 
получават откраднатата 
сума обратно, защото бан-
ките трудно доказват дали 
жертвата не е участвала в 
схемата за източване. 

кой какво  
прави
Проучване на в. “Пари” 
сред няколко банки пока-
за, че най-често се възста-
новяват суми над 300 лв., 
защото това е изискване 
по Закона за платежни-
те инструменти. Банките 
най-често изплащат 300 
лв. Понякога се възстано-
вяват всички откраднати 
пари, но когато сумата не 
е голяма. 

Източник на вестника 
коментира, че това се пра-
ви най-вече от банките, 
които залагат на карто-
вия бизнес и не искат да 
си опетняват името. Тези 
банки предпочитат да ра-
ботят с известна загуба, 
защото когато изплатят 
сумата по източена карта, 
никой не им я плаща на 
тях. Те обаче печелят от 
доверието на клиентите 
си. 

Стане ли въпрос за по-
вече пари, се стига до 
Помирителната комисия 
за платежните спорове. 
Процедурата там обаче се 
проточва между 6 месеца 
и 1 година, като през това 
време се доказва дали кли-
ентът е участвал в източва-
нето на картата или не. 

Един от начините кли-
ентите да получат пълната 
открадната сума е да имат 
застраховка, която покри-
ва щетите при източена 
карта. Някои банки в Бъл-
гария предлагат подобна 
застраховка. 

Източване на банкови карти

39 
▶ процента от карто-
държателите използват 
банкови извлечения, за да 
проследяват месечния си 
бюджет

47 
▶ процента от ползва-
телите на карти знаят 
точно колко пари плащат 
за обслужването им

картата. Служителите за-
почват разследване за об-
стоятелствата, при които е 
извършено източването, и 
след това се решава какво 
ще се предприеме - час-
тично или пълно връщане 
на пари или сезиране на 
Помирителната комисия за 
платежните спорове. 

радослава Димитрова

Използването на карти е 
най-сигурно, когато с тях 
се плаща както на ПОС 
терминал, така и при па-
заруване в интернет. 

Досега в България не е 
източена карта при онлайн 
плащане. 91% от българи-
те обаче използват картите 
си за теглене на пари от 
банкомати, показват данни 

на MasterCard. 
От Асоциация “Актив-

ни потребители” съветват 
банкоматите да се поста-
вят в затворени помеще-
ния, които са под посто-
янно видеонаблюдение, 
а банките ежедневно да 
проверяват машините за 
евентуални престъпни 
набези.

ако картата  
изчезне
Ако разплащателната кар-
та изчезне, картодържа-
телите първо се обръщат 
към банката издател. Спо-
ред данни на MasterCard 
това е първата реакция на 
97% от хората. 

Проучването MasterIndex, 
което е проведено по поръч-

ка на MasterCard, показва, 
че 7% от хората биха потър-
сили информация онлайн, 
3/4 от хората се консул-
тират с банков служител, 
4% биха се обърнали към 
финансов консултант. 

Правилната политика 
е - човекът, чиято карта 
е източена, да се обърне 
към банката издател на 

Начини за  
източване на 
банкови карти 

От Асоциация 
“Активни потребите-
ли” посочват следните 
начини за източване на 
банкови карти:

Инсталиране на фал-
шив четец на банкова 
карта и скрита каме-
ра. С тяхна помощ ПИН 
кодът ни се записва, 
докато се ползва бан-
коматът, а картата 
се “улавя” от банкома-
та и не може да я полу-
чим обратно. Ако се 
опитате да намерите 
помощ и особено ако 
се отдалечите от бан-

▶

▶

комата, измамникът 
отива и изважда кар-
тата. 

Със записания вече 
ПИН код може да опери-
ра свободно с нея.  

Друга разновидност 
на тази измама е той 
да се приближи до нас, 
предлагайки ни помощ 
за заключената в бан-
комата карта. По 
този начин може да 
успее да види ПИН кода 
на картата, докато се 
опитваме да го въве-
дем отново. 

Ливанска 
примка

При този похват кар-
тата отново остава 

▶

▶

▶

блокирана в четящо-
то устройство на бан-
комата. Най-често в 
банкомата се поста-
вя магнитна лента, 
която блокира картата 
вътре. Докато се опит-
вате да я извадите, се 
появява “услужлив мину-
вач”, може да се пред-
стави и за служител на 
близката банка и  пред-
лага телефона си, за да 
се свържем с банковия 
клон. От другата стра-
на на линията обаче се 
намира неговият съу-
частник, който иска да 
въведете осем цифри с 
бутоните на телефона, 
последните четири от 
които са ПИН кодът на 
картата. 

Техниката 
на добрия 
самарянин

В момента на поста-
вяне на картата в 
банкомата, преди тя 
да е влязла навътре в 
устройството, човек 
застава до вас и показ-
ва, че сте си “изпусна-
ли” банкнота. 

Докато се наведете, 
за да я вдигнете, той 
сменя карта с друга. 
Когато въвеждате 
ПИН кода, подменена-
та карта не го разпоз-
нава. 

Намирайки се все още 
наблизо, измамникът 
успява да види и кода. 

▶

▶

▶

Така с вашата карта 
и с научения ПИН код 
може да източи кар-
тата. 

Получаване 
на ПИН код 
чрез фалшива 
клавиатура на 
банкомата

Измамите с банкови 
карти включват и под-
мяна на части в банко-
матите, като например 
бутоните на клавиату-
рата. Когато жертва-
та въвежда ПИН кода, 
информацията постъп-
ва към престъпниците.

* Източник: Асоциация  
“Активни потребители”

▶

най-сигурният начин да 
не се източи една карта 
при теглене на пари е да 
се използва банкомат, 
който е в затворено 
помещение и под посто-
янно видеонаблюдение, 
съветват от асоциация 
“активни потребители”

▶

СНИмКА ЕмИлИя КОСТАДИНОВА
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Категоричен факт 
е, че нивото на 
моделите на Opel 
е все по-високо в 
последните две години, 
откакто на пазара е 
новата лимузина от 
средния клас Insignia. 
След нея марката 
сякаш се прероди и 
възстанови класическия 
си имидж  

Потребителите 
приеха много добре 
нейния нов и смел 
дизайн, както и 
оцениха динамичните 
и комфортните й 
качества. Две години 
след дебюта на 
големия Opel е време 
за първи освежителни 
мерки. И тъй като 
по формата е почти 
невъзможно да се 
намери място за 
усъвършенстване, 
нещата са оставени в 
ръцете на инженерите 

на марката, които са се 
погрижили да направят 
този автомобил още 
по-атрактивен.

Моторните 
специалисти са 
преработили 
дизеловите двигатели, 
които вече са по-тихи, 
с по-спокоен ход на 
работата и с понижена 
консумация на гориво 
и съответно по-ниски 
емисии на въглероден 
двуокис. 

При модификациите 
с мощност от 110 и 
130 конски сили е 
приложен по-малък 
турбокомпресор, който 
е по-ефективен в 
работата си позволява 
на голямата Insignia 
да постигне отличния 
разход от 4.9 литра 
дизелово гориво на 
100 км. Това отговаря 
на едва 129 грама/км 

въглероден двуокис, 
намаление с 19% на 
вредните емисии, което 
в редица европейски 
пазари осигурява 
данъчни преференции 
за модела.

При най-мощната 
дизелова 
модификация със 160 
конски сили Opel вече 
предлага и системата 
за двойно предаване 
Adaptive 4x4. 

Статистиката на 
марката сочи, 
че делът на 4х4-
задвижването 
при най-мощния 
бензин, двулитровия 
турбомотор с 220 
конски сили, е над 45%. 
Това е и причината 
за въвеждането на 
тази опция, за да 
бъде удовлетворено 
желанието на 
клиентите за 

универсална, практична 
и много динамична 
лимузина. По този 
начин водачите на 
Opel Insignia могат да 
съчетаят подобрената 
стабилност, сцепление 
и управляемост на 
моделите с Adaptive 4x4 
с икономичността на 
дизеловия двигател.

В допълнение 
към промените 
в задвижването, 
извършени от 
инженерите, 
стилистите на Opel 
също се стремят да 
поддържат дизайна 
на Insignia в крак с 
модните тенденции, 
добавяйки нов топъл 
цвят на екстериора, 
наречен тъмен махагон 
(Dark Mahogany). 

Клиентите могат да 
го съчетаят с новия 
премуим кожен салон 

Indian Summer, който 
създава чувство за 
изисканост, модерност 
и лукс. Трудно е да се 
повярва, че Insignia се 
произвежда вече две 
години. 

Дизайнът й все още 
изглежда свеж и 
модерен, което е 
един от най-важните 
аргументи за покупка. 
Защото автомобил се 
купува преди всичко 
със сърце. В случай 
на съмнения към 
неговите трепети 
уговорете се с разума 
си относно системата 
4х4, модерния и 
мощен дизелов 
мотор и просторните 
предимства на 
модификацията 
SportsTourer. 

За щастието е добре 
и разумът да е 
спокоен, нали?

Освежен шампион

През новата моделна година 
Оpel Insignia е с по-икономични 
дизелови мотори и нова 
комбинация на дизелов 
двигател със система 4х4 
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КореКции на ползван     данъчен Кредит при 
Кражба на лизингова    стоКа
Ситуация
Като лизингодател „Х” 
ООД ползва  данъчен 
кредит при покупката 
на всеки актив, който 
впоследствие отдава на 
лизинг. 

Когато настъпи тотална 
щета на някои от активите 
на дружеството, отдаде-
ни на финансов лизинг, 
в някои случаи се налага 
възстановяване на част от 
ползвания ДДС на основа-
ние чл. 79 от ЗДДС. 

Съгласно общите ус-
ловия на договорите за 
финансов лизинг в случа-
ите на тотална щета (при 
кражба или при бракуване 
на актив вследствие на 
ПТП или пожар по вина на 
лизингополучателя) „Х” 
ООД като собственик на 
актива получава застра-
хователно обезщетение. 
От сумата на полученото 
от „Х” ООД обезщетение 
се приспадат остатъчна 
главница по договора за 
лизинг, другите дължими 
суми, както и сумата на 
данъчния кредит за въз-
становяване, след което 
остатъкът се превежда 
на лизингополучателя. За 
удържаната по-горе сума 
„Х” ООД издава прото-
кол за възстановяване на 
ДДС, който се включва в 
дневника за продажбите и 
съответно възстановява на 
фиска ползвания данъчен 
кредит.

Казус
Кой следва да осъществи 
корекцията на ползван 
данъчен кредит - лизин-
годателят или лизинго-
получателят?

Решение
За разлика от счетоводно-
то законодателство, което 
дели договорите за лизинг 
на две основни групи: фи-
нансов и експлоатацио-
нен лизинг, за целите на 
облагане с данък върху 
добавената стойност в 
ЗДДС съществуват други 
понятия: договор за ли-
зинг, в който изрично е 
предвидено прехвърляне 
правото на собственост, и 
договор за лизинг, в който 
е уговорена само опция за 
прехвърляне правото на 
собственост съгласно чл. 
6, ал. 2, т. 3 от ЗДДС. 

Има се предвид, че опци-
ята дава право на лизинго-
получателя да придобие 
правото на собственост 
върху стоката след изти-
чане на срока на лизинга с 
допълнително заплащане, 
различно от дължимите 
вноски по договора съ-
гласно чл. 12, ал. 5 от 
ППЗДДС, или пък да се 
откаже от опцията.

опция  
за прехвърляне
За целите на ЗДДС при 
договор за лизинг, в който 
е уговорена само опция 
за прехвърляне на соб-
ствеността върху стоката, 
лизинговите вноски при-
емат характера и белези-
те на доставка на услуга 
(предоставяне на актив 
за ползване срещу възна-
граждение, което предос-
тавяне не е приравнено 
на доставка на стока по 
смисъла на чл. 6, ал. 2 от  
ЗДДС) независимо от това, 
че съгласно т. 3.3, б. „б” 
от Счетоводен стандарт 
17 „Лизинг” лизинговият 
договор се класифицира 
като финансов, когато на-
емателят притежава опция 

за закупуване на актива на 
цена, която се очаква да 
бъде значително по-ниска 
от справедливата стойност 
към датата, на която опци-
ята става изпълнима, като 
в началото на лизинговия 
договор в голяма степен 
е сигурно, че опцията ще 
бъде упражнена.

Придобиване  
на вещта
По силата на чл. 342, ал. 3 
от ТЗ лизингополучателят 
може да придобие вещта 
по време на договора или 
след изтичането на срока 
му, като до този момент 
стоката се счита собстве-
ност на лизингодателя. В 
тази връзка на основание 
чл.79, ал.3 от ЗДДС реги-

стрирано лице, което из-
цяло или частично е прис-
паднало данъчен кредит 
за произведени, закупени, 
придобити или внесени от 
него стоки, при унищо-
жаване, установяване на 
липси или при бракуване 
на стоките, както и при 
промяна на предназначе-
нието им, за което вече не 
е налице право на приспа-
дане на данъчен кредит, 
начислява и дължи данък 
в размер на приспаднатия 
данъчен кредит.

При кражба
В случай на тотална ще-
та (при кражба или при 
бракуване на актив вслед-
ствие на ПТП или пожар 
по вина на лизингополу-

чателя), за който са из-
платени част от вноските 
и собствеността не е прех-
върлена на лизингополу-
чателя, корекция по реда 
на чл. 79, ал. 6, т. 2 от 
ЗДДС във връзка с чл. 79, 
ал. 3 от ЗДДС за приспад-
натия при закупуването 
данъчен кредит ще извър-
ши лизингодателят.

ДДс не се коригира
Начисленият ДДС за ли-
зинговите вноски не под-
лежи на корекция от стра-
на на лизингополучателя, 
защото те представляват 
данъчна основа на достав-
ка на услуги, а до момен-
та, в който е извършена 
кражбата, стоката не е 
придобита от лизингопо-

лучателя. В случай че на 
основание чл. 25, ал. 3, т. 
1 във връзка с чл. 6, ал. 
2, т. 3 от ЗДДС данъкът 
е начислен при предава-
нето на актива, съгласно 
чл. 115, ал. 6 от ЗДДС 
при прекратяването или 
развалянето на договора 
лизингодателят следва да 
издаде кредитно известие 
за цялата сума, т. е. нали-
це е разваляне на догово-
ра, тъй като предметът на 
договора е погинал. Пла-
тените лизингови вноски 
до момента на погива-
не на вещта следва да се 
приравнят на насрещни 
престации на доставка на 
услуга за предоставяне на 
ползване на актив (наем), 
като за тези доставки дру-

 начисленият ДДс за лизинговите вноски не подлежи на корекция от страна на лизингополучателя▶
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Вливане на две търговски дружества
Ситуация
На 31.05.2010 г. е сключен 
договор за вливане на две 
дружества, които са ЕООД 
с един и същ едноличен соб-
ственик на капитала - физи-
ческо лице. Вливането се 
извършва на основание чл. 
261 и сл. от ТЗ с цел двете 
дружества да оптимизират 
дейността си, като улеснят 
и подобрят управлението. 
Правната обосновка на вли-
ването е по чл. 262 от ТЗ. 
Цялото имущество на вли-
ващото се дружество пре-
минава към имуществото 
на приемащото дружество 
и вливащото се дружество се 
прекратява без ликвидация. 
Всяко от дружествата има 
собствен капитал 5000 лв. 
Не се уговаря замяна на дя-
лове, тъй като едноличният 
собственик на капитала на 
двете страни е едно и също 
физическо лице. Не са нали-
це условията на чл. 262у от 
ТЗ и липсва необходимост 
от създаване на нови дялове 
на едноличния собственик 
на вливащото се дружество. 
Няма парични плащания по 
договора за постигане на 
еквивалентно съотношение 
на замяна на дяловете от 
капитала на вливащото се 
дружество.

Казуси
1. В резултат на преобра-

зуването на приемащото 
дружество се прехвърлят 
недвижим имот и МПС. 
Ще възникне ли задълже-
ние за приемащото друже-
ство за данък при придо-
биване на имущества по 
ЗМДТ?

2. Ще възникнат ли да-
нъчни задължения в ре-
зултат на преобразуването 
за физическото лице като 
едноличен собственик на 
капитала на двете друже-
ства по чл. 38 от ЗДДФЛ?

Решение
При преобразуване на тър-
говски дружества по реда 
на глава XVI от Търговския 
закон в конкретното му про-
явление - вливане, когато в 
имуществото на преобра-
зуващото се дружество са 
включени недвижими имо-
ти и МПС, данък при при-
добиване на имущества по 
раздел трети, глава втора от 
ЗМДТ не се дължи. Обект 
на придобиване в случая 
се явява обособена съвкуп-
ност от права, задължения и 
фактически отношения по 
правилата на универсалното 
правоприемство, а не отдел-
ни нейни елементи.

Чл. 44, ал. 1 от ЗМДТ оп-
ределя облагаемите с данък 

обекти - такива са имуще-
ствата, придобити по даре-
ние или друг безвъзмезден 
начин, както и недвижимите 
имоти, ограничените вещни 
права върху тях и моторните 
превозни средства, придоби-
ти по възмезден начин.

Правни отношения
Съвкупността от правни 
и фактически отношения 
следва да се разграничава 
от отделните нейни елемен-
ти - права и задължения. 
Аргумент в подкрепа на из-
разеното становище е също 
липсата на текст в чл. 46, 
ал. 2 от с. з., с който се оп-
ределя облагаемата основа 
при придобиване на пред-
приятия. Според ал. 2 на чл. 
46 недвижимите имоти и 
ограничените вещни права 
върху тях се оценяват по 
начина, посочен в т. 1, а 
другите имущества - по ре-
да на чл. 33, ал. 1, т. т. 2, 3, 
4 и 5. Текстът не препраща 
към чл. 33, ал. 1, т. 6, която 
регламентира оценяването 
на предприятия.

На основание чл. 263з от 
ТЗ всяко преобразуващо се 
дружество, което се прекра-
тява, съставя заключителен 
баланс към датата на пре-
образуването (вливането). 
Екземпляр от заключител-
ния баланс се предава на 
приемащото дружество. 
Всяко новоучредено друже-
ство съставя встъпителен 
баланс към датата на прео-

бразуването на основата на 
балансовите стойности на 
получените чрез преобразу-
ването активи и пасиви или 
на основата на справедли-
вата им цена (чл. 263з, ал. 
2 от ТЗ).

Когато в договора или в 
плана за преобразуване е 
предвидена по-ранна дата 
съгласно чл. 263ж, ал. 2, 
заключителни и встъпител-
ни баланси се съставят към 
тази дата (чл. 263з, ал. 3 от 
ТЗ).

Предвид обстоятелството, 
че едноличен собственик и 
на двете дружества е едно и 
също физическо лице, след-
ва съобразяване с препра-
щащата норма на чл. 77 от 
ЗДДФЛ към разпоредбите 
на чл. 15 и чл. 16 от ЗКПО за 
предотвратяване на отклоне-
ние от данъчно облагане.

Съгласно чл. 123 от ТЗ 
всеки съдружник, респ. ед-
ноличен собственик на ка-
питала, има право на част от 
печалбата и право на ликви-
дационен дял.

Легални определения 
на понятията „дивидент” 
и „ликвидационен дял” са 
дадени в § 1, т. 5 и т. 6 от ДР 
на ЗДДФЛ. 

Правото на дивидент е 
обусловено от волята на съ-
дружниците и се поражда 
при наличие на определени 
предпоставки - изтичане на 
финансовата година, при-
емане на годишен отчет и 
баланс, наличие на решение 

на общото събрание за раз-
пределяне на печалбата и 
нейното изплащане. 

Дружествени дялове
Съдружникът притежава 
дружествен дял от иму-
ществото на дружеството, 
чийто размер се определя 
съобразно дела му в капи-
тала. При прекратяване на 
участието на съдружник 
в дружеството на основа-
нията, посочени в разпо-
редбата на чл. 125 от ТЗ, 
имуществените последици 
между него и дружеството 
се уреждат въз основа на 
счетоводен баланс към края 
на месеца, през който е на-
стъпило прекратяването.

Не всеки ликвидационен 
дял е доход. Доход е нали-
це, когато първоначалният 
дял на лицето в капитала 
е по-малък от ликвидаци-
онния дял, който получава 
при ликвидацията. Доход за 
облагане е само прирастът 
на дохода на лицето.

Облагаемите доходи от 
дивиденти и ликвидацион-
ни дялове в полза на местно 
или чуждестранно физиче-
ско лице са от източник в 
България по силата на чл. 
8, ал. 3 от ЗДДФЛ.  

Съгласно чл. 38, ал. 2 от 
ЗДДФЛ доходите от диви-
денти подлежат на облага-
не с окончателния данък, 
който се определя върху 
брутната сума, определена 
с решението за разпределя-

не на дивидент. Доходите 
от ликвидационни дялове 
се облагат с окончателен 
данък, който се определя 
върху положителната раз-
лика между стойността на 
ликвидационния дял и до-
кументално доказаната це-
на на придобиване на дела в 
дружеството на основание 
чл. 38, ал. 4 от ЗДДФЛ.

За доходите от дивиденти 
и ликвидационни дяло-
ве данъкът е в размер на 
5 на сто. Окончателният 
данък се удържа и внася 
от предприятието - платец 
на дохода. Срокът за удър-
жане и внасяне на данъка 
е определен в зависимост 
от вида на дохода: за дохо-
ди от ликвидационен дял 
- в срок до края на месе-
ца, през който е начислен 
ликвидационният дял, а 
за доходи от дивидент - до 
края на месеца, следващ 
месеца, през който е взето 
решението за разпределяне 
на дивидент. Придобитите 
през годината доходи от 
дивиденти и ликвидаци-
онни дялове от източник 
в страната не подлежат на 
деклариране в годишната 
данъчна декларация по чл. 
50 от ЗДДФЛ.   

При преобразуване на търговски дружества данък не се дължи▶

 начисленият ДДс за лизинговите вноски не подлежи на корекция от страна на лизингополучателя▶

жеството следва да издаде 
фактури за съответните 
данъчни събития съгласно 
чл. 25, ал. 4 от ЗДДС.

Задължения  
на лизингодателя
В подкрепа на гореизло-
женото е и разпоредбата 
на чл. 344, ал. 1 от ТЗ, съ-
гласно която лизингода-
телят има задълженията  
на наемодател по чл. 230 
от Закона за задълженията 
и договорите, поради ко-
ето до прехвърлянето на 
собствеността на вещта 
при финансовия лизинг 
полученото възнаграж-
дение за предоставеното 
ползване представлява 
плащане по договорена 
наемна цена. 
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Защо светът полудя по австралийските ботуши UGGs, е мистерия

Uggly UGGs - едни 
истински грозни ботуши

Сигурно се чудите кой е най-
горещият тренд за студените 
зимни месеци. За радост този 
тренд ще ви сгрее в моменти-
те, в които топлият шоколад 
и камината не са наблизо. 
Ботушите UGGs. Да, ъговете 
- тези необяснимо популярни 
“апрески”, които всяка обсе-
бена от модата жена трябва 
да притежава в колекцията 
си от обувки. От 10 години 
насам тези ботуши продъл-
жават да набират скорост 
и всяка зима отново се по-
явяват в обсега на модния 
радар.

Феномен
Трудно е да се обясни фено-
менът UGGs. Дълго време 
се смяташе, че ботушите 
са просто модна прищявка, 
която ще отмине бързо. Но 
може ли да се нарече каприз 
тренд, който се е задържал 
в продължение на години? 
Deckers Outdoor Corp. - ком-
панията, която притежава 
бранда UGG, е любимка на 
“Уолстрийт” вече две десе-

тилетия. Откакто компани-
ята обяви намерението си 
да купи UGG през юни 1995 
г., акциите им поскъпнаха с 
впечатляващите 2400%. 

Измерено в пари
Брандът UGG е донесъл на 
Deckers Outdoor Corp. 20.2% 
ръст на приходите за периода 
юли - септември. За трето-
то тримесечие продажби-
те на популярни “апрески” 
достигат 255.8 млн. USD. 
Очаква се последните три 
месеца от годината да са още 
по-успешни заради зимния 
сезон, който традиционно е 
по-силен.

мода и удобство
Ако следите последните мод-
ни трендове при звездите, 
със сигурност сте забеля-
зали, че голяма част от тях 
носят ъгове. Главоломният 
им успех е мистерия, защото 
няма човек, който да мисли, 
че те са красиви или секси, 
камо ли haute couture. Първа-

та асоциация на всички при 
името UGG е английската 
дума UGLY - грозно. И въ-
преки всичко без значение 
дали е лято или зима, дали 
са облечени елегантно или 
ежедневно, дали носят клин, 
дънки или рокля, звездите 
нахлузват грозноватите си 
пантофи апрески и изпращат 
ясно модно послание: модата 
не е страдание. Ъговете са 
направени за дълги, удобни 
разходки. Агнешката кожа не 
пропуска. А производителите 
дори препоръчват ботушите 
да се носят без чорапи заради 
естествените им свойства 
срещу изпотяване.

на бунт срещу тока
Друго обяснение на успеха 
на ъговете е, че те са толкова 
различни от всички други 
популярни обувки. В края на 
краищата всяка жена иска да 
се различава от тълпата, но 
и има неосъзнатото желание 
да се вдигне на бунт срещу 
високия ток и да покаже, че 
не я интересува дали е секси 

или модерна. При ъговете не-
модерното се оказва модерно 
и този парадокс привлича все 
повече и повече хора.

Кой носи UGGs
Списъкът със звезди, които 
носят ъгове, е голям. Първи-
те, които забелязаха ъговете 
и започнаха UGG манията, 
бяха Кейт Мос и списание 
Vogue. През годините бо-
тушите стават неотменима 
част от стила на актриси, 
модели, поп певици - Дже-
сика Алба, Памела Андер-
сън (на плажа!), Дженифър 
Анистън, Хилари Дъф, Ева 
Лонгория, Сиена Милър, Гу-
инет Полтроу, Сара Джесика 
Паркър, Никол Ричи, Гуен 
Стефани.

На снимките от сета на 
Gossip Girl - един от сери-
алите с голямо влияние в мо-
дата - се забелязват необик-
новени комбинации между 
UGGs и дизайнерски рокли 
за хиляди долари. И въпре-
ки пълното несъответствие 
на стилове комбинациите 

изглеждат впечатляващо. 
Можем да си отдъхнем, че 
за разлика от героините си 
актрисите не са способни 
да прекарат часове на 12-
сантиметрови токчета с ус-
мивка на лицето.

Дори мъжете прихванаха 
UGG манията. Пък и тряб-
ва да признаем, че поне 
на тях ъговете им отиват. 
Видяхме ги на краката на 
Бен Афлек, Орландо Блум, 
Леонардо ди Каприо, Брад 
Пит и Брус Уилис. Към тях 
се присъединиха дори ня-
кои футболисти от “Челси” 
и “Манчестър”.

С какво да ги носите
Отговорът е кратък: с абсо-
лютно всичко. Можете да 
ги носите със скини дънки 
или с модерните в момента 
легинс клинове. Добавяте 
дълъг пуловер и имате ке-
жуъл тоалет, който е модерен 
и шик. Можете да ги носите 
с вълнени къси панталонки 
или дълга пола - други мод-
ни тенденции тази зима. В 

зависимост от тоалета си 
можете да изберете някой 
от множеството модели на 
UGGs: много високи ъгове, 
високи ъгове, къси ъгове, 
миниъгове (направо панто-
фки), ъгове с връзки, плетени 
ъгове, елегантни ъгове (има 
дори такива, инкрустирани 
със Сваровски).

Какво е бъдещето им
Въпреки бурната кампания 
срещу ъговете и привърже-
ниците й, които смятат, че 
това са най-грозните ботуши 
на планетата, изглежда, че 
популярността им продъл-
жава да расте. Макар да има 
звезди, които се крият от па-
параците, когато носят ъгове, 
повечето от тях са горди с 
ботушите си и ги комбинират 
със стилни тоалети. Така че, 
ако все още не сте завладени 
от феномена UGGs, може би 
е време да им дадете шанс. 
Много е вероятно любимата 
ви певица или актриса вече 
да има няколко чифта. 

Теодора мусева

Какво са UGGs

Ботушите UGGs се описват 
най�лесно като високи 

пантофи от агнешка кожа 
със здрава подметка. Ако 

сте си мечтали да излезете 
от къщи по пантофи, вече 

можете спокойно да го 
направите. Защото е на 

мода.

процента поскъпнаха 
акциите на Deckers Outdoor 

Corp., откакто купи UGG

2400

 Анна Лин▶ Памела Андерсън▶блейк Лайвли▶ Андежлина джоли▶
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